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وحدت اسلامی و عمده ترین مشکل در رفتار 
مسالمت آمیز

عبدالحسین معزی
نماینده ولی فقیه در جمعیت هلال احمر

بی گمان نخستین منادی وحدت و امت واحده شدن مسلمانان قرآن کریم است.
مسلمانان آگاه باید به اهمیت شعار قرآنی یعنی تشکیل »امت واحده« پی ببرند و عظمت آن را 
درک کنند و تفرقه ها را از میان بردارند و هرگونه حرکتی راکه به دوگانگی و تفرقه مسلمانان 

می انجامد ،حرکتی خواسته دشمنان و برخلاف دعوت قرآن بپندارند.
چرا که در این دعوت قرآنی، وحدت ؛ به مذهب خاصی محدود نشده و معیار« امت واحد »، 
اعتقاد به وحدانیت الهی و در ردیف توحید قرار گرفته و پرستش خدا متوقف بر این یگانگی شده 
است. از اینرو وحدت، موعظه و یک پیشنهاد نیست، وظیفه است. یعنی همانگونه که موظفند 

براساس توحید، خدا را عبادت کنند، وظیفه دارند در تحصیل وحدت بکوشند.
سوگمندانه باید گفت که عمده ترین مشکل در رفتار مسالمت آمیز، نگاه به مسائل با حکم فقهی 
است. طرد  فقهی  بر موضوع  ارجح  اخلاقی و حقوقی   ، در حالی که موضوعات کلامی  است. 
مخالفان عقیدتی از آنجا سرچشمه می گیرد که فرد ؛ اعتقاد خود را صحیح و اعتقاد دیگران را 
باطل می داند، تا جایی که به خود اجازه می دهد برای نابودی آنان گام بردارد.اما اگر ثابت شود 
که نگاه قرآن به انسانها بر مبنای عوامل گوناگونی همچون محیط تولد، پدر و مادر، احساسات و 
ادراکات مختلف، شرایط تاریخی و اجتماعی و جغرافیایی و فرهنگی است و همه این مسائل در 
عقیده انسانها تاثیر گزار است و به صورت گریز ناپذیر شرایطی را به وجود می آورد که فردی در 
محیط زندگی خود تابع این مذهب و فردی در محیطی دیگر تابع مذهب دیگر می شود، با چنین 
تحلیلی ، از درک های متفاوت انسانها در فهم حقایق علمی و معارف دینی و اختلاف شرایط و 

محیط ها، اختلاف دینی ، طبیعی و به عنوان واقعیتی اجتناب ناپذیر تلقی می گردد.
پرهیز ازطرح مسائل بی ثمر مذهبی و درگیرکردن جامعه به موضوعاتی که نه تنها معنویت و 
اخلاق اسلامی و هویت دینی جامعه را تقویت نمی کند ، بلکه موجب ایجاد افزایش تنش و 
از عوامل وحدت بخش در جامعه  ، یکی دیگر  اختلاف در میان فرقه های مذهبی می گردد 

اسلامی است.
از مسائل سطحی دینی که گاه شکل شعار به خود می گیرد و در تقویت معنویت و  بسیاری 
تعمیق دین تاثیر ندارد، از سوی کسانی طرح می شودو فضای آرام جامعه رابه موضوعاتی درگیر 
می نماید که نه در جهت تقویت فرهنگ اهل بیت است ونه در جهت رونق سنت نبوی. بلکه 
از جنگ و دشمنی و قطعه قطعه  ، نهی  برای وحدت  روح کلی و جانمایه دعوت قرآن کریم 
کردن اجتماع مسلمانان است. از این رو هر حرکتی که در جهت ضدیت همدلی وهمکاری باشد، 
برخلاف دستورقرآن است و ازنظر قرآن ، تنها تدبرّ و با شیوه نیکو بحث کردن و باحکمت و 
اندرز نیکو همگان را به راه پروردگار دعوت کردن و پرهیز از مسائل اختلاف برانگیز و کاستن 
تنش ها ، پسندیده است. وقتی فضای گفتگو و شنود در محیط دوستانه و آرام برقرار شود و 
افراد در پی تامل درکلام یکدیگر باشند و نه غلبه و تحکم بر دیگری،گفتگوی نیکو با تالیف 

قلوب همراه می گردد .
احترام به مقدسات صاحبان مذاهب و بزرگان ، علما و اندیشمندان و مواظبت بر رعایت ادب در 
گفتار از اصول عقلانی است و قرآن کریم این اصل را حتی درباره بت پرستان و کسانی که به جز 
خدا را می پرستند مطرح می کند و می فرماید: آنهایی که جز خدا را می خواننددشنام مدهید که 
آنان از روی دشمنی و به نادانی خداوند را دشنام خواهند داد. قرآن مجید در یک منشور محکم 
اخلاقی بندگان خدا را به نیکو سخن گفتن سفارش می نماید و ناسزا گویی را از وسوسه های 

شیطان در دل ها برای ایجاد فتنه و عداوت می داند.

دیدگاه

»محرمانه بودن اموال مسئولان« مصوب مجمع 
تشخیص مصلحت نظام بود

یک نماینده مجلس هشتم شورای اسلامی گفت: محرمانه بودن اموال مسئولان مصوب مجمع 
تشخیص نظام بود نه مجلس هشتم.

ایسنا نوشت: محمدجواد آرین منش درباره بررسی طرح رسیدگی به اموال مسئولان در مجلس 
هشتم،اظهار کرد: من در مجلس هشتم نایب رییس کمیسیون فرهنگی بودم و طراحان این طرح 
عمدتا در کمیسیون حقوقی بودند. فکر می کنم محمد دهقان که الان معاون حقوقی رئیس 

جمهور است، از عناصر اصلی این طرح بود.
وی در ادامه گفت: طرح اعلام اموال مسئولان به دنبال این بود که مسئولان اموال خود را قبل 
از پذیرش مسئولیت و اتمام آن اعلام کنند. در واقع هدف جلوگیری از رانت ،فساد و در دوره 

مسئولیت بود. هدف دیگر این طرح نظارت عامه  مردم بر اموال مسئولان بود.
آرین منش با بیان اینکه این طرح پس از تصویب در مجلس هشتم به شورای نگهبان ارجاع 
شد، گفت: شورای نگهبان آن طرح را مغایر با شرع و قانون اساسی دانست و آن را به مجلس 
بنابراین طرح به مجمع تشخیص مصلحت  اما مجلس به نظر خود اصرار داشت و  بازگردادند 
ارجاع شد اما برای مدت طولانی در نوبت بررسی ماند و در نهایت مجمع آن را تایید کرد البته 
با حفظ محرمانه بودن اموال مسئولان. من فکر می کنم این طرح سرانجام در زمان ریاست 

هاشمی رفسنجانی بر مجمع تشخیص مصلحت و در دوره نهم مجلس تایید شد.
وی  همچنین با بیان اینکه تصویب محرمانه بودن در مجمع تشخیص مصلحت، طرح مجلس 
را از خاصیت انداخت، خاطرنشان کرد: در طرح مجلس محرمانه بودن وجود نداشت ولی مجمع 
قید محرمانه بودن را به این طرح زد که مسئولان فقط اموال خود را به قوه قضاییه اعلام کنند 
و به دلیل همین محرمانه بودن، مجازات هایی هم در صورت افشای اطلاعات، در نظر گرفته 
شده بود. در عمل خواسته طراحان طرح محقق نشد و بعید می دانم عملا مسئولان اقدامی برای 
ثبت اموال خود انجام داده باشند و نظارتی هم در کار باشد. هدف مجلس هشتم نظارت عامه بر 

اموال بود نه نظارت دستگاه قضایی.
این نماینده ادوار مجلس در پایان گفت: اگر مجلس یازدهم مدعی شفافیت است، اکنون می تواند 
این طرح را بازنگری و قید محرمانه بودن را حذف کند. شفافیت را از خود مسئولان و نمایندگان 
آغاز کرده و به جز اموال، حقوق و دریافتی مسئولان را هم شفاف کند.  مجلس باید از خودش 

شروع کند زیرا الان زمان تحقق شعار شفافیت این مجلس است.

نشانه های مثبت و منفی درباره مذاکرات احیای برجام
یک کارشــناس مســائل بین الملل با بیان 
مثبت همچنــان وزن  نشــانه های  اینکــه 
بیشــتری نســبت به نشــانه های منفی در 
خصوص مذاکرات احیای برجام دارند، گفت: 
البتــه نباید از این موضــوع غفلت ورزید که 
در شرایط فعلی امکان معکوس شدن شرایط 

وجود دارد و نباید چنین اجازه ای داده شود.
رضا ذبیحی درباره دورنمای مذاکرات احیای 
برجام گفت: هر چه زمــان می گذرد برخی 
نشانه های ناخوشایند نیز پیدا می شود، ولی 
می توان گفت همچنان نشانه های مثبت و 
امیدوار کننده در این خصوص وزن بیشتری 

دارند.
این کارشناس مســائل بین الملل ادامه داد: 
نخستین نشــانه مثبت و امیدوارکننده درباره 
مذاکرات احیای برجام آن قسمت از اظهارات 
طرفین است که همواره بر ادامه گفت و گوها 
تصریــح کرده اند. اینکــه طرفین علی رغم 
مواضع هشدار آمیز، کماکان حالت محتاطانه 
را حفظ کــرده اند و از تعیین هر گونه ضرب 
الاجل زمانی پرهیز نمــوده اند، نکته مهمی 
می باشــد که بیانگر آن اســت که همچنان 
صبر و تحمل در دو طرف برای حل مســاله 

وجود دارد.
این استاد دانشگاه افزود: حصول توافق میان 

ایران و آژانس در زمینه تداوم نحوه بازرسی 
ها و راســتی آزمایی که اواخر شهریور ماه و 
یک ماه پــس از روی کار آمدن دولت جدید 
رخ داد، نشــانه دوم و البته مهمی اســت که 
ضــرورت و اهمیت مذاکرات احیای برجام را 
در نزد طرفین همچنان زنده نگه داشته است.
وی خاطر نشــان کرد: ادامــه نیافتن برخی 
تنش های مقطعی میــان ایران و آژانس در 
ســطح رسانه ای و سعی در کنترل این تنش 
ها و پرهیز ار مواضع تنش زا نیز در این زمینه 

حائر اهمیت است.
ذبیحی ادامه داد: شــروع و تــداوم مذاکرات 
منطقه ای میان دو قدرت منطقه یعنی ایران 
و عربســتان که از هفته هــای پایانی دولت 
قبل آغاز گردیــد و در دولت جدید نیز تداوم 
یافت، بگونه ای که طبق برخی اخبار منتشره 
حداقــل چهار دور از ایــن مذاکرات در بغداد 
برگزار شده است، نکته سوم مثبتی است که 
امیدها در خصوص مذاکرات احیای برجام را 

پر رنگ تر می کند.
این پژوهشگر روابط بین الملل تصریح کرد: 
مذاکرات منطقه ای از این جهت حائر اهمیت 
است که طرف غربی سعی دارد که مذاکرات 
احیــای برجام را به مســائل منطقه ای گره 
بزند، اما برگزاری مذاکره میان خود قدرت ها 

در ســطح منطقه ای و سعی در حل و فصل 
مسائل میان خود، می تواند نشانه مثبتی باشد 
که کمک کننده به مذاکــرات احیای برجام 
باشد، بگونه ای که از فشارهای غیر منطقی 
طــرف های مذاکره کننده در مورد مســائل 

منطقه ای بکاهد.
این کارشــناس مســائل بین الملــل درباره 
چهارمین نشانه مثبت در خصوص مذاکرات 
احیای برجام گفت: عضویت ایران در سازمان 
شــانگهای پس از یک دوره انتظار طولانی 
نشانه مثبت دیگری اســت که می تواند به 
روند حل و فصل مسائل در مذاکرات احیای 

برجام کمک کند.
ذبیحــی تصریح کرد: دلیل غیر رســمی اما 
احتمالا اصلی عــدم قبول عضویت ایران در 
این ســازمان تا پیش از ایــن، تداوم بحران 
میان ایران و جامعه جهانی بود و اکنون این 
عضویت می تواند این معنا را داشته باشد که 
روســیه و چین به این جمع بندی رسیده اند 
که این بحران در مسیر فروکش کردن است 
و لذا با عضویت ایران در ســازمان شانگهای 
موافقت کرده اند.این اســتاد دانشــگاه ادامه 
داد: مجموعه این نشــانه های مثبت، شرایط 
امیدوار کننــده ای را در خصوص مذاکرات 
احیای برجام ایجاد کرده اســت، اما نباید از 

نظر دور داشــت که در کنار این نشانه های 
مثبت، نشانه های ناخوشایند نیز وجود دارد و 
هر چه زمان می گذرد وزن این نشــانه های 
منفی بیشــتر می شــود و احتمال معکوس 
شدن شــرایط افزایش می یابد.وی تصریح 
کرد: نزدیک شــدن مواضع آمریکا و اروپا و 
کاهش اختلافات میان آنها علیه برنامه هسته 
ای ایران، اولین نشــانه منفی و نگران کننده 
ای اســت که در خصــوص مذاکرات احیای 
برجام وجود دارد و یکــی از مهمترین برگ 
هــای برنده ایران را تحت الشــعاع قرار می 
دهد.این کارشناس مســائل بین الملل ادامه 
داد: دومین نشانه ناخوشایند، برخی اظهارات 
طرف های غربی اســت که در آن بر بســته 
شدن پنجره و فرصت مذاکره تاکید می شود. 
اخیرا این اظهــارات به خصوص در نزد مقام 
های آمریکایی و آلمانی زیاد دیده می شود، 
اگر چه هنوز با پرهیز از تعیین هر گونه ضرب 
الاجلی اســت و با لحن ملایم و مســالمت 

جویی بیان می شود.
ذبیحی افزود: از دست دادن زمان یک نشانه 
ناامید کننده سوم و دیگر است که هر چه می 
گذرد موجب اظهارات تحریک آمیز بیشتری 
به خصوص از ســوی طرف غربی می شود. 
این موضوع همچنین ممکن اســت ســبب 

ایجاد چالش های پیش بینی نشــده جدیدی 
در روند مذاکرات شود.

این استاد دانشــگاه ادامه داد: برخی گزارش 
های منتشــره ولی تایید نشده مبنی بر اینکه 
نیاز هســت مذاکرات از نقطه صفر آغاز شود 
و یا اینکه شش دور مذاکره قبلی مورد توجه 
قرار نگیرد، چهارمین نشــانه منفی است که 
البته ممکن اســت اظهاراتی رسانه ای باشد 

و شاید کمتری محل از اعراب داشته باشد.
وی تصریح کرد: تداوم زیاده خواهی غرب در 
خصوص مسائل منطقه ای و مباحث موشکی 
ایران که همچنان از گوشــه و کنار شــنیده 
می شــود و سعی آنها برای گره زدن موضوع 
هســته ای و برجام به این مــوارد، پنجمین 
نشــانه منفی و ناخوشــایندی است که باید 
در حیــن انجام مذاکرات با تداوم یک فرآیند 

اقناعی در زمینه آن نیز چاره اندیشی کرد.
ذبیحی در پایان خاطر نشــان کرد: مجموعه 
این شــرایط تــداوم فضای امیــد دهنده در 
خصوص مذاکــرات احیای برجام را نوید می 
دهد، اما هشــدارهای صریح و واقعی درباره 
نافرجام ماندن مذاکرات را نیز گوشــزد می 
کند که لازم است با تدبیر و چاره اندیشی به 
منظور حداکثر سازی تامین منافع ملی را در 

این زمینه اقدام گردد.

یادداشت

الشرق الاوسط: تماس های بدون واسطه بین ایران و مصر در جریان است 

نمایندگان به حذف محرمانه بودن اموال مسوولان رای می دهند؟

روزنامه الشــرق الاوســط به نقل از برخی منابع مصری 
نوشت که تماس های بدون واسطه و میانجی بین تهران و 

قاهره طی دو ماه گذشته انجام گرفته است .
الشرق الاوسط به نقل از منابع که نامی از آنها نبرد، افزود 
: این تماس ها در ســطح کارشناسان ایرانی ومصری به 

منظور ارزیابی اولیه انجام گرفته است . 
این منبع گفت که مذاکرات میان ایران و مصر همزمان با 

مذاکرات بین قاهره و آنکارا انجام گرفته است .
بر اســاس این گزارش ،» تمایل برای به جریان انداختن 
پرونده ازســرگیری روابط ایــران و مصر به خصوص بعد 
از پایــان پرونده آشــتی میان اعضای شــورای همکاری 
خلیج فارس و ازســرگیری روابط با قطر و همچنین ادامه 

رایزنی های قاهره و آنکارا برای از ســرگیری روابط، وجود 
دارد«.

الشــرق الاوســط در ادامه نوشــت : ماه گذشــته، امیر 
عبداللهیــان وزیر امور خارجه ایران در نیویورک با مقامات 
چندین کشــور عربی از جمله مصر دیدار کرد و گفت که 
»تقویت روابط با همســایگان در راس اولویت های دولت 

جدید قرار دارد«.
در حالی که وزیر خارجه مصــر در مورد اظهارات همتای 
ایرانــی خود هیــچ اظهار نظری نکرده اســت، یک منبع 
مصری آشــنا به پرونده روابط با ایــران گفت که »قاهره 
تقریباً به صورت مستمر  پیام هایی از ایران در مورد تمایل 
این کشور برای ازسرگیری روابط با مصر دریافت می کند«.

»سعید خطیب زاده« ســخنگوی وزارت خارجه ایران هم 
دیروز در سخنانی به مذاکرات مصر و ایران با هدف احیای 
روابط دو کشــور اشاره کرد و گفت که این روابط به سطح 
تأمین منافع تهران و قاهره بستگی دارد. خطیب زاده اشاره 
کرد که مذاکرات کوتاهی بین وزرای خارجه مصر و ایران 
نیز در حاشــیه کنفرانس همسایگان عراق در بغداد که در 

ماه آگوست گذشته برگزار شد، صورت گرفته است.
این اظهارات ســعید خطیب زاده درســت دو روز پس از 
اظهارات میر مســعود حسینیان مدیر کل امور خاورمیانه و 
شمال آفریقای وزارت خارجه ایران درباره اینکه کشورش 
»برای بهبود روابط با مصر تلاش می کند و حل مشکلات 
بین ایران و عربســتان ســعودی ممکن اســت روی این 

موضوع تأثیر داشته باشد«، عنوان شد.
در همیــن رابطه، »تارک فهمی« اســتاد علوم سیاســی 
دانشگاه قاهره گفت که »زمان و سطح بیانیه ایران نشان 
می دهد که این کشــور در راســتای تقویت روابط خارجی 
خود در منطقــه، دو نکته را مدنظر قرار داده اســت: اول 
کشورهای عربی خلیج فارس و دوم مصر است، بدین معنا 
که مشارکت و همکاری با عربستان می  تواند درهای بسته 
روابط با تعدادی از کشورهای عربی را باز کند و در نتیجه 
مسیر برای یک توافق جامع مصالحه و آشتی هموار گردد.
 فهمی به الشــرق الاوســط گفت: می تــوان گفت هیچ 
اختلاف ریشه ای بین قاهره و تهران وجود ندارد، اما موضع 

فعلی مصر در چارچوب توازن قوای منطقه عربی است.

اجتماعی مجلس شورای  کمیســیون  عضو 
اسلامی از تدوین اصلاحیه طرح دو فوریتی 
در زمینه شفافیت اموال مسئولان خبر داد و 
گفت: در صورت تصویب این اصلاحیه، ماده 
5 این طرح در مــورد محرمانه بودن اموال 

مسوولان حذف می شود.
»علی بابایی کارنامی« با اشــاره به مباحث 
طرح شده درباره شــفافیت اموال مسوولان 
گفت: مجلس یازدهم درباره محرمانه بودن 
اموال مســوولان هیچ مصوبه ای نداشــته 

است.
وی با بیان اینکــه فرایند تصویب قانون در 
مجلس مشــخص اســت، گفت: نمایندگان 
مجلس یازدهم در ایــن خصوص تصمیمی 
نگرفتند و رییس مجلس شورای اسلامی هم 
در یکی از جلسات اخیر مجلس در نطق خود 

از این موضوع اعلام برائت کرد.
نماینــده مردم ســاری در مجلس شــورای 
اسلامی افزود: تصویب این اصلاحیه مانع از 
بروز فساد و رانت احتمالی می شود و اعتماد 
عمومی مردم به مسوولان را تقویت می کند.
 نایــب رییس کمیســیون اجتماعی مجلس 
با تاکید بر لزوم پرهیز از مســائل حاشیه ای 
اظهار کرد: اموال مسوولان باید همانند بقیه 
مردم شــفاف باشد و خط کشــی بین مردم 
و مســوولان وجــود ندارد و از اســاس این 

مرزبندی نادرست است.
بابایــی کارنامی با بیان اینکه در حال تدوین 
اصلاح طرح دو فوریتی در زمینه شــفافیت 
اموال مسوولان هســتم، گفت: جمع آوری 

امضــا برای این طــرح به پایان رســیده و 
آماده بارگذاری در ســامانه مجلس است. در 
این اصلاحیه قرار اســت ماده 5 طرح که به 
محرمانه بودن امــوال و دارایی های  اموال 

مسوولان اشاره دارد، حذف شود.
نماینــده مردم ســاری تصریح کــرد: نظام 
جمهوری اســلامی بر مبنای اصول و ارزش 

هایــی شــکل گرفته  که همه مــا ملزم به 
رعایت ارزش های آن هستیم.

طبق اصل 1۴۲ قانون اساســی رسیدگی به 
اموال برخی از مســئولان حاکمیتی، قبل و 
بعد از دوره تصدی مســوولیت توســط آنها 
ذکر شــده و براین اســاس باید دارایی مقام 
معظم رهبری، رییس جمهور، معاونان رییس 

جمهور، وزیران و همسر و فرزندان آنان قبل 
و بعد از خدمت، توســط رییس قوه قضاییه 
رســیدگی شــود که بر خلاف حق، افزایش 

نیافته باشد.
نمایندگان مجلس هشــتم در اردیبهشــت 
مــاه ســال 13۹1 جهت تســری این اصل 
قانون اساســی به دیگر مســوولان، قانونی 

را تصویــب  رســاندند که بــه موجب آن 
تمــام مقامــات و کارگزاران کشــوری اعم 
نمایندگان  وزرا،  رییس جمهور،  از شــهردار، 
مجلس، فرمانــداران و ... باید اموال خود را 
به قوه قضاییه اعلام کننــد که این مصوبه 
در شورای نگهبان به دلیل مغایرت با قانون 
اساسی رد شد و پس از رفت و برگشت میان 
مجلس و شــورا و به دلیل اصــرار مجلس 
شورای اسلامی برای تعیین تکلیف به مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام ارسال شد و پس 
از 3 ســال مســکوت ماندن آن در آبان ماه 
سال 13۹۴ این مصوبه مجلس با اصلاحاتی 
همچــون افزودن قید محرمانگــی به تایید 

مجمع تشخیص مصلحت نظام رسید.
بــه موجب ماده 5 ایــن قانون که در مجمع 
به آن الحاق شد، »فهرست دارایی های افراد 
مشمول و نیز اســناد و اطلاعات مربوط به 
آن به جــز در مواردی کــه در این قانون و 
آیین نامه ذیل آن تعیین شده است، محرمانه 
بــوده« و در آن برای افشــا و انتشــار آن 

مجازات تعیین شد.
این قانون در آذرماه ســال 13۹۴ برای اجرا 
ابلاغ شد و براســاس ماده ۶ این قانون قوه 
قضائیه موظف می شــد، حداکثر ظرف مدت 
شش ماه پس از لازم الاجرا شدن این قانون، 
آیین نامه اجرایــی آن را تهیه و پس از تأیید 
رئیس قوه قضائیه ابلاغ کند که با مســکوت 
ماندن آن در نهایت آییــن نامه اجرایی این 
قانون به منظور اجرا در خردادماه سال 13۹8 

از سوی ریاست قوه قضائیه ابلاغ شد.

ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی

نظر به دســتور مواد 1و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رســمی مصوب 13۹0/0۹/۲0 و برابر رأی شــماره 1۴00۶030۶00۶003017 هیات اول 
موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحــد ثبتی حوزه تربت حیدریه تصرفات مالکانه 
و بلا معارض متقاضی آقای عباس ذبیحی کلاته زنگنه فرزند حســینعلی بشماره شناسنامه 
75۶ صادره از تربت حیدریه نســبت به ششدانگ یک باب ساختمان مساحت  101/50 متر 
مربع)یکصد و یک و پنجاه صدم متر مربع(قسمتی از پلاک 1۶5 غرعی از اراضی ضیاء الدین 
سفلی پلاک 1۲۶ اصلی دهستان اربعه واقع در خراسان رضوی بخش یک حوزه ثبت ملک 
تربت حیدریه خریداری از مالک رسمی رضا رمضانی محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 
3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 آئین 
نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار 
در شهرها منتشــر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند 
باید از تاریخ انتشــار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خــود را به اداره ثبت محل وقوع ملک 
تسلیم و رســید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به 
تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست و اداره ثبت محل 
تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در 
صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض،گواهی تقدیم دادخواســت به 
دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور 

سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴00/07/1۲ تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴00/07/۲8

محمد کاظم یاقرزاده رئیس ثبت اسناد و املاک
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پیگیری اصلاح قیمت گذاری در زنجیره خودرو 
معــاون وزیر صمــت با بیان اینکــه اقتصاد 
صنعت خودرو باید اصلاح شود، گفت: وزارت 
صمت بــه دنبال اصلاح قیمــت  گذاری در 

زنجیره صنعت خودروسازی است.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقل 
از مهر، مهدی صادقی نیارکی روز گذشته در 
پنجمین میز تخصصی تعمیق ســاخت داخل 
در صنعت خودرو، اظهار کرد: در ســال ۹۹، 
8.1 درصد رشد صنعتی در کشور داشتیم. بر 
اســاس آمار مرکز آمــار ایران در ســه ماه 
ابتدایی امســال رشد صنعتی 5.5 درصد و بر 
اســاس آمار بانک مرکــزی ۶.1 درصد بوده 

است.
وزیر صمت افزود: صدور  امور صنایع  معاون 
پروانه بهــره برداری در شــش ماه ابتدایی 
امســال رشــد ۲ درصدی و اشتغال ناشــی 
از آن ها رشد ۲0 درصدی داشته است. حدود 

77 هزار نفر در بخش صنعت شاغل شدند.
وی ادامه داد: در بخش صادرات و واردات نیز 
رشــد قابل توجهی داشتیم. همچنین واردات 
در کالاهای اساســی و مــواد اولیه افزایش 
یافت.صادقی نیارکی گفــت: طــی ۶ مــاه 
نخست امسال تولید خودرو 3 ۴. درصد، تولید 
اتوبوس 10 درصد و تولید کامیون کشــنده 
و کامیونت ۶۶ درصد رشــد داشت اما تولید 

وانت 13 درصد کاهش یافت.
وی افــزود: در پروژه نهضت ســاخت داخل 
در ســال ۹۹ سهم هر اســتان از ۲11 اقلام 
گلوگاهی مشــخص شــد و برنامه نیز 3.5 

میلیــارد دلار بود که ۲ میلیارد دلار آن تأیید 
شــد؛ یعنی در این بخش حــدود 70 درصد 

عملکرد داشتیم.
نهضت  برنامه  وزیر صمت گفــت:  معــاون 

ســاخت داخل برای امسال 3.۴ میلیارد دلار 
است که برنامه شش ماه نخست ۲.۲ میلیارد 
دلار بــود.وی اظهار کــرد: برنامه وزارتخانه 
و سازمان گســترش برای افق 1۴0۴ تولید 

ســه میلیون دســتگاه خودرو بود که از این 
میزان 30 درصد ســهم صادرات می شــد. با 
این حال مشــکلات ساختاری صنعت خودرو 
آیا اجازه  و مشــکلات پیرامونی این صنعت 

دستیابی به این هدف را می دهد؟
صادقی نیارکی بــا بیــان اینکــه در صنعت 
قطعه ســازی باید ســرمایه گــذاری صورت 
گیرد، گفــت: از بنگاهی که زیان دیده چطور 
توقع اصلاح ســاختار، توسعه صادرات رقابت 
داریم؟ اقتصاد صنعت  گــذاری  ســرمایه  و 
خودرو باید اصلاح شود که مهم ترین بخشِ 

پروژه های مربوط به خودرو است.
اول  پــروژه  وزیر صمت افــزود:  معــاون 
وزیر صمت اصلاح قیمت گذاری در زنجیره 
مکانیزم  همچنیــن  اســت؛  خودروســازی 
زنجیــره ارزش در صنعــت خودروســازی 
اصلاح خواهد شــد.وی ادامــه داد: اصلاح 
نــاوگان  نوســازی  مدیریتــی،  ســاختار 
تجــاری، بهبــود وضعیت صــادرات و … 

هم جزو پروژه های وزیر صمت است.
صادقی نیارکی گفت: در بخش ناوگان تجاری 
نیاز زیادی به اصلاح و بهبود فرایندها داریم 

چراکه ناوگان فرسوده هم شده اند.
وی افــزود: در مورد مشــوق ها مثل مالیات 
و تســهیلات ارزان قیمت نیــز نیاز به قانون 
داریم.صادقی نیارکی گفت: تسهیلات با سود 
18 درصد در تــورم کنونی خیلی غیرطبیعی 
نیست ولی برای همکاری در ارائه تسهیلات 

با سود کمتر آمادگی داریم.
وی تاکید کرد: باید خودرویی داشــته باشیم 
که در خارج بتوانیم بفروشیم؛ بنابراین تکلیف 
گیربکس اتوماتیک و مصرف سوخت و غیره 

باید مشخص شود.

اعلام قیمت مصوب تخم مرغ بسته بندی
 تا پایان هفته

رئیس هیات مدیره اتحادیه مرغ تخمگذار گفت: برای ساماندهی به وضعیت بازار تخم مرغ 
تا پایان این هفته مقرر شد قیمت مصوب انواع تخم مرغ های بسته بندی شده اعلام شود.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، حمید کاشانی در این باره اظهار کرد: 
به دلیل ضابطه مند نبودن و همچنین مشــکل نظارت بر عرضه تخم مرغ های بسته بندی 
در جلســه ستاد تنظیم بازار وزارت جهاد کشــاورزی تصمیم گرفته شد قیمت مصوب انواع 

تخم مرغ بسته بندی شده تا پایان هفته اعلام شود.
وی افزود: در حال حاضر برخی تخم مرغ های بســته بندی شده با بهانه هایی، چون درشت 

بودن و یا داشتن گرید A با قیمت بسیار بالا عرضه می شوند.
رئیس هیات مدیره اتحادیه مرغ تخمگذار ادامه داد: در حالی که در تمام دنیا تخم مرغ های 
ریزتر به دلیل داشــتن ارزش غذایی بالاتر با قیمتی گران تر به فروش می رسد و اصلا این 
گونه نیست که تخم مرغ درشــت بر انواع ریزتر آن برتری داشته باشد ضمن اینکه سطح 

بندی تخم مرغ ها به لحاظ کیفیت کاری کاملا غلط است.
کاشــانی در گفت وگو با صدا وســیما تاکید کرد: فروش و توزیع تخم مرغ باید به صورت 
ســامانه ای انجام شود و توزیع کنندگان این محصول باید شناسنامه دار شوند و عرضه تخم 

مرغ از درب مرغداری تا مصرف کننده نهایی باید قابل رصد باشد.
وی گفت: می بایست ســامانه ی بازارگاه ایجاد شود تا از هرگونه واسطه گری در این حوزه 

جلوگیری شود.

ماجرای سرم های دپو در گمرک 
مدیرکل دارو و مواد تحت کنترل سازمان غذا و دارو گفت: سازمان غذا و دارو اعلام کرده 
اســت هر محموله ای که مجوز دارد، ترخیص شــده و نباید در گمرک دپو شود؛ آنچه که 

اکنون در گمرکات مانده احتمالا محموله هایی هستند که مجوز ندارند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، دکتر سید حیدر محمدی، مدیرکل دارو 
و مواد تحت کنترل سازمان غذا و دارو با اشاره به تعیین تکلیف ترخیص سرم های دپو شده 
در گمرکات، عنوان کرد: بر اساس قانون، اقلامی که ثبت سفارش داشته و از نهاد مربوطه 
مجوز دارند، می توانند به گمرک وارد شده و پس از طی تشریفات مربوطه ترخیص شوند.
وی با طرح ســوالی مبنی بر اینکه اگر کالایی که ثبت سفارش نکرده، مجوز نهاد مربوطه 
را نداشــته باشد و به گمرک برسد، مقصر کیست؟؛ ادامه داد: بخش زیادی از کالاهایی که 
در گمرک هســتند ثبت سفارش ندارند و جالب این اســت که گمرک هم نمی داند کدام 

کالاهای موجود مجوز داشته و کدام محموله ها مجوز ندارند.
محمــدی با تاکید بر اینکه ما بارها درباره این موضوع با گمرک نامه نگاری کرده و اعلام 
کرده ایم برای ترخیص کالاهایی که به گمرک می رســند به سازمان غذا و دارو دسترسی 
برخــط داده تا مــا اقدامات لازم را انجام دهیم؛ افزود: یعنی محموله ای که مجوز داشــته 
ترخیص و اقلامی که مجوز نداشــته باشند برگشــت داده شوند. اینکه این موضوع، تعیین 
تکلیف نمی شــود و گمرک مدام توپ را در زمین دیگر سازمان ها می اندازد، جای تعجب 

دارد.
مدیرکل دارو و مواد تحت کنترل ســازمان غذا و دارو در ادامه درخصوص ماجرای ســرم 
هایی که اکنون در گمرک دپو شــده اند، تصریح کرد: سازمان غذا و دارو اعلام کرده است 
هر محموله ای که مجوز دارد، ترخیص شده و نباید در گمرک دپو شود. آنچه که اکنون در 

گمرکات مانده احتمالا محموله هایی هستند که مجوز ندارند.
بنابر اعلام روابط عمومی ســازمان غذا و دارو، وی در پایان اظهار کرد: البته لازم به ذکر 
اســت شرکت هایی که با ارز دولتی دارو وارد می کنند تا ارز خود را تحویل نگیرند کالای 
خــود را ترخیص نمی کنند؛ موضوع ارز مربوط به بانک مرکزی بوده و به ســازمان غذا و 

دارو مرتبط نیست.

آغاز مرحله نخست ثبت نامِ متقاضیان ۴ 
میلیون واحد مسکونی از امروز

معاون مســکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی گفت: مرحله نخست ثبت نام طرح ساخت 
چهار میلیون واحد مسکونی از فردا )چهارشنبه( آغاز می شود.

به گزارش روزنامه »صبح امروز«و به نقل از ایرنا، »محمود محمود زاده« افزود: متقاضیان 
یک ماه فرصت دارند تا در ســامانه جدید بــه آدرس www.saman.mrud.ir مراجعه و 

ثبت نام کنند.
وی افزود: ثبت نام در شهرهایی انجام می شود که تاکنون تامین زمین شده است

به گزارش صبح امروز تعهد دولت ســاخت سالیانه یک میلیون واحد مسکونی است که در 
800 شهر زمین مورد نظر آن تامین شده است.

میزان آورده اولیه در طرح مســکن ملی ۴0 میلیون تومان و میزان وام دریافتی متقاضیان 
150 میلیون تومان بود؛ اما پیشنهاد وزارت راه و شهرسازی در این طرح این است که عدد 
تســهیلات و کارمزد آن متفاوت باشد و بر  اســاس گروه درآمدی و توان خانوارها تنظیم 

شده است.
بر این اســاس قرار است پیشنهاد وزارت راه و شهرســازی درباره میزان آورده متقاضی و 
تسهیلات اعطایی ۴00 میلیون تومانی در شهرها امروز در  شورای عالی پول بررسی شود.

در اولین مرحله از ثبت نام مسکن ۴ میلیون واحدی، تمام 31 استان و شهرهایی که زمین 
در آنها تامین شده است و امکان ثبت نام وجود دارد شرکت داده خواهند داشت.

نخستین جلسه شورای عالی مسکن در 1۴ مهرماه با حضور و ریاست آیت الله سید ابراهیم 
رئیسی برگزار شد. رستم قاسمی، وزیر راه و شهرسازی بعد از این جلسه گفت: قانون جهش 
تولید مســکن که به تازگی توســط رییس جمهوری ابلاغ شد در تامین نیاز مسکن کشور 
بسیار موثر است و تشکیل شورای عالی مسکن به ریاست رییس دولت، مشکلات و موانع 
موجود در راه اجرای تولید انبوه مسکن را برطرف می کند و به زودی وارد اجرای فاز نخست 

ساخت و سازها خواهیم شد.
به گزارش صبح امروز، پیش از این معاون وزیر راه و شهرسازی گفته بود: اطلاعات هویتی 
سرپرســت خانوار و افراد تحت تکفل وی که دارای شروط چهارگانه اعلام شده هستند به 
همراه شهر مورد تقاضا، باید توسط متقاضیان در سامانه وارد شود. بعد از پالایش اولیه و بعد 
از آنکه متقاضیان، واجد شــرایط شناخته شدند از پذیرفته شدگان برای مراجعه حضوری به 
ادارات کل راه و شهرسازی استان ها و یا سایر دستگاه های کارگزار و مجری از جمله بنیاد 
مسکن، دعوت می شــود تا سابقه 5 سال سکونت در شهر موردتقاضا پالایش شود. بعد از 
کنترل سابقه 5 سال سکونت پذیرفته شدگان و واجدان شرایط در استان ها، در نهایت نایید 

نهایی به متقاضی داده می شود.
متقاضیانی که صحت مدارک آنها تایید شــده اســت به نظام بانکی برای تشکیل حساب 
ســپرده مسدودی به نام خود معرفی و متعاقبا به پروژه های شروع شده و یا در حال احداث 

معرفی می شوند.
 به محض تامین اراضی در شهرهایی که زمین برای آنها در این مرحله تامین نشده است، 
ثبت نام دوره دیگر آغاز می شــود. همچنین متقاضیانی که شــهر موردتقاضای آنها در این 
دوره از ثبت نام در لیســت شهرها نیست باید منتظر باشند تا اراضی در شهر مورد تقاضای 

آنها تامین شود.
بر اساس قیمت تمام شده و دشواری انجام کار از نظر تراکم و ارتفاع در شهرهای مختلف 
یک جدول متغیر از نظر میزان تسهیلات پیشنهاد به همراه کارمزد تسهیلات، پیشنهاد شده 
است. چنانچه پیشنهادهای ارایه شده با موافقت بانک مرکزی و شورای پول و اعتبار تایید 

و مصوب شود، اطلاع رسانی عمومی خواهد شد.
کســانی که در طرح اقدام ملی مســکن ثبت نام کردند نگرانی نداشــته باشند زیرا تمامی 
مزایای موجود در طرح قانون جهش تولید مســکن نیز مشــمول آنها خواهد شد و تفاوت 
ماهیتــی از نظر مزایا برای متقاضیان وجود ندارد و طبق زمانبندی در صورت مشــارکت، 

پروژه ها، تحویل متقاضیان می شود.

خبر

چرا سیاست های تورمی اثربخش نیست؟

تورم ایران، متفاوت با دنیا!
بـدون شـک یکی از شـاخص های توسـعه 
توسـعه  گـرو  در  کشـور  یـک  یافتگـی 
اقتصـادی تعریـف می شـود. از ایـن ارائـه 
راسـتا  مناسـب هـم  اقتصـادی  الگوهـای 
بـا سیاسـت های کلـی در کنـار بحث هـای 
نـرخ  کنتـرل  همچـون  دیگـر  اقتصـادی 
در  مـی رود.  بـه شـمار  الـزام  یـک  تـورم 
حـوزه  کارشناسـان  از  برخـی  میـان  ایـن 
اقتصـاد بـر ایـن بـاور هسـتند کـه ماهیت 
تـورم در اقتصـاد ایـران با سـایر نقـاط دنیا 
تفـاوت دارد، بـه همین جهـت مدیریت آن 
راهکارهـای خـاص خـودش را مـی طلبد. 
امـا چـون بـه آن تفـاوت هـا دقت نشـده، 
سیاسـت هایـی کـه پیگیـری می شـود اثر 

بخـش نیسـت.
سه سال متوالی درگیر تورم بالای ۳0 

درصد هستیم
بـه گـزارش روزنامه »صبح امـروز« محمد 
قائدامینـی، کارشـناس پولـی و بانکـی در 
گفتگـو بـا مهـر گفـت: در شـرایط امـروز 
کشـور، اقتصـاد مـا همزمـان درگیـر چنـد 
مشـکل اساسـی اسـت کـه تـورم، نمـود 
ملمـوس و واضـح آنهـا اسـت. یعنی جدای 
از اینکـه مـا سـه سـال متوالـی درگیر یک 
تـورم بـالای 30 درصـد هسـتیم، همزمان 
از یـک طـرف در بین سـال های ۹0 تا ۹۹، 
درآمـد سـرانه کشـور 37 درصـد کاهـش 
بـا  از طـرف دیگـر  و  اسـت.  پیـدا کـرده 
افزایـش ضریب جینـی از سـال ۹0 تا ۹۹، 
اختـلاف طبقاتـی و فشـار بـر روی طبقات 
گیـری  چشـم  جهـش  جامعـه  ضعیف تـر 
پیـدا کـرده اسـت. بنابـر این افزایـش تورم 
و ضریـب جینی و همچنیـن کاهش درآمد 
سـرانه، روی هـم رفتـه موجـب شـدند که 
فشـار تـورم به شـکل مضاعفی بـر زندگی 
مـردم وارد شـده و مـردم تمـام این فشـار 
اگـر  می داننـد.  تـورم  از  ناشـی  صرفـاً  را 
شـرایط مـا به گونـه ای بود که تـورم وجود 
داشـت، ولـی همزمان بـا آن درآمد سـرانه 
مـا افزایـش پیـدا می کـرد و یـا بـار تـورم 
بـه نحـو مسـاوی بین همـه مردم تقسـیم 
جامعـه  در  موجـود  تـورم  قطعـاً  می شـد، 

پیچیدگـی حـال حاضـر را نداشـت.
وی ادامـه داد: در بـاب ماهیـت تـورم در 
اقتصـاد ایـران، ایـن نکتـه مطـرح اسـت 
کـه در نقـاط دیگـر دنیـا، به عبـارت دیگر 

در تـورم متعـارف و کلاسـیک، تـورم روی 
دیگـر سـکه رونق حسـاب می شـود. یعنی 
بـه واسـطه افزایـش قـدرت خریـد مـردم، 
مـازاد  ایجـاد  و  بـازار  در  تقاضـا  افزایـش 
رو  بـه  رو  قیمت هـا  افزایـش  بـا  تقاضـا، 
هسـتیم. ایـن نـوع تـورم اگرچـه هزینه ها 
را متأثـر می کنـد امـا به واسـطه رونقی که 
ایجـاد می کنـد، موجـب افزایـش درآمدهـا 
درآمـد،  افزایـش  بنابرایـن  می شـود.  نیـز 
فشـار افزایـش هزینـه را خنثـی می کنـد. 
امـا در ایـران همزمانـی کـه هزینه هـا از 
بـاب تـورم زیـاد می شـود، بخـش حقیقـی 
اقتصـاد بـا رکود درگیر اسـت و ایـن رکود، 
مانـع افزایـش درآمـد می شـود. لـذا ایـن 
رکـود تورمـی کـه مـا شـاهد آن هسـتیم، 
نـوع خاصـی از تـورم اسـت کـه همزمـان 
کشـور را درگیـر این دو مقوله کرده اسـت.
چرا دولت های گذشته در کنترل تورم 

موفق نبودند؟
موفقیـت  عـدم  علـت  خصـوص  در  وی 
دولت هـای گذشـته در کنتـرل تـورم بیـان 
کـرد: بخـش عمـده ای از ایـن شکسـت، 
بـه فهـم ماهیـت تـورم در اقتصـاد ایـران 
شـد،  بیـان  کـه  همانطـور  می گـردد.  بـر 
چـون ماهیـت تـورم در اقتصـاد ایـران بـا 
سـایر نقـاط دنیـا متفـاوت اسـت، بـه تبـع 
راهکارهـای خـاص خـودش را می طلبـد. 
در حالـی کـه بـه ایـن تفـاوت دقت نشـده 
می شـود،  پیگیـری  کـه  راهکارهایـی  و 
تورم هـای  بـرای  متعـارف  راهکارهـای 
نمونـه  بـرای  اسـت.  بـوده  کلاسـیک 
سیاسـتی کـه بـرای مهـار تـورم در دولـت 
بـود  گونـه  ایـن  شـد،  پیگیـری  یازدهـم 
کـه بـا بسـتن پایـه پولـی می توانیـم تورم 
را کنتـرل کنیـم. لـذا تـلاش کردنـد کـه 
اسـتقراض دولـت از بانـک مرکـزی را بـه 
حداقـل رسـانده و پایـه پولـی را از سـمت 

ببندنـد. دولـت 
وی افـزود: چـرا کـه در منظومـه فکـری 
آن هـا، اگـر پایـه پولی بسـته می شـد و به 
تبـع نقدینگـی رشـد نمی کـرد، قطعـاً تورم 
نیـز بـه کنتـرل در می آمـد. امـا آنچـه در 
عمل شـاهد بودیـم، این بود کـه نقدینگی 
بـه بدترین نحو رشـد کرد. یعنـی نقدینگی 
نـه تنهـا نسـبت به دهه هـای قبـل تفاوتی 
نکـرد، بلکـه دو الی سـه درصد نیز نسـبت 

بـه میانگین هـای قبل بیشـتر شـد. به این 
صـورت کـه رشـد نقدینگـی مـا در طـی 
سـال های قبـل حـدود ۲5 درصـد بـود که 
در ایـن سـال ها بـه ۲7 درصـد رسـید. لـذا 
تنهـا چیـزی که برای کشـور حاصل شـد، 
ایـن بـود کـه دولـت نتوانسـت بـه صورت 
از ایـن نقدینگـی اسـتفاده کنـد،  فعالانـه 
در جایـگاه انفعـال قـرار گرفـت، نقدینگـی 
در دسـت شـبکه بانکـی افتـاد و در نهایت 
بانک هـا در مـورد نحـوه تخصیـص ایـن 

نقدینگـی تصمیـم گیـری کردند.
برخورد دنیا با تورم چگونه است؟

دربـاره  بانکـی  و  پولـی  کارشـناس  ایـن 
رویکـرد دنیـا در مواجهـه بـا تـورم اظهـار 
همـان  یـا  تورمـی  گـذاری  هـدف  کـرد: 
رویکـرد متعارفـی کـه دنیـا بـرای کنتـرل 
تـورم در پیـش گرفتـه، این اسـت که یک 
نرخ تـورم هدفی را بانـک مرکزی اعلام و 
سـپس از طریـق ابزار سیاسـتی نـرخ بهره، 
کـه نرخ سـقف و کفی تعیین می شـود، آن 
تـورم را کنتـرل می کننـد. مکانیـزم کنترل 
تـورم از طریـق نـرخ بهـره به ایـن صورت 
اسـت کـه وقتـی نـرخ بهـره افزایـش پیدا 
می کنـد، یـک خاصیـت ضـد رونـق ایجاد 
می شـود. بـه ایـن نحـو کـه، افزایـش نرخ 
بهـره یک اثـر مسـتقیم و یک اثـر ضمنی 
دارد. اثـر مسـتقیم و صریـح آن بـر روی 
قیمـت تمام شـده وام اسـت. یعنـی زمانی 
کـه فـردی درخواسـت وام می کنـد، ایـن 
رفتـن  بـالا  موجـب  بهـره  نـرخ  افزایـش 
لـذا  می شـود.  وام  شـده  تمـام  قیمـت 
تقاضـای آن کاهـش می یابـد. اثـر ضمنی 
فـرد  وقتـی  کـه  اسـت  اینگونـه  نیـز  آن 
تصمیـم بـه یـک مصرفـی می کنـد، وقتی 
نـرخ بهـره بـالا باشـد، مصـرف خـود را به 
بعـد موکـول می کنـد. بنابرایـن در هـر دو 
صـورت نـرخ بهـره، خاصیت ضـد رونق و 

کاهـش تقاضـا دارد.
وی در ادامـه بیـان کـرد: در حالی که تورم 
در ایران ناشـی از فشـار هزینه است. یعنی 
مـا بـا یـک صنعتـی مواجـه هسـتیم کـه 
بـه مـوارد متعـددی بسـیار وابسـته اسـت. 
عمده این وابسـتگی نیز بـه واردات کالای 
واسـطه ای مربوط می شـود که بـه نرخ ارز 
وابسـته اسـت. زمانی که در اثـر تنش های 
کلان سیاسـی و اقتصادی، نرخ ارز افزایش 

داشـته باشـد، کالاهـای واسـطه ای تولیـد 
گـران شـده و در کل هزینـه تولیـد زیـاد 
می شـود. در ایـن صـورت حداقـل قیمـت 
در بـازار نیـز متناسـب بـا آن افزایـش پیدا 
می کنـد. پـس در ایـن حالـت، نمی توانید با 
سیاسـت های طـرف تقاضا، این نـوع تورم 
را کنتـرل کنیـد. کارایی سیاسـت نرخ بهره 
بـرای کنتـرل تـورم در اقتصـاد ایـران، بـا 
ابهـام مواجـه اسـت. یکـی از دلایـل ایـن 
اسـت کـه در ایران دسترسـی بـه وام برای 
خریـد کالاهـای بـا دوام مصرفـی ماننـد 
ماشـین، بـه دلیـل گرانی هـا بـلا موضـوع 
اسـت. اما در کشـورهای دیگر بـرای خرید 
لـذا  می شـود.  دریافـت  وام  کالاهـا،  ایـن 
نـرخ بهره در ایـن تقاضا تأثیرگذار نیسـت. 
از طرفـی، پیشـران نـرخ بهـره در ایـران، 
متأثـر از فعالیت هـای نامولد و سـفته بازانه 
اسـت کـه اگر بخواهیـم آن را از بین ببریم 
بایـد نـرخ بهره تـا 50 درصد افزایـش پیدا 
کنـد. پـس بـا افزایش نـرخ بهـره در حد 5 
درصـد، نمی تـوان کاهـش تـورم را انتظـار 

داشت.
کنترل تورم ایران با راهکارهای 

مخصوص خود
قائـد امینـی در خصـوص راهـکار کنتـرل 
تـورم در اقتصـاد ایـران بیـان کـرد: ابتـدا 
بایـد ایـن حقیقـت را بپذیریم که رسـاندن 
تـورم به سـطوح 3 تا ۴ درصـدی، در کوتاه 
مـدت یـا حتـی میـان مـدت بـرای اقتصاد 
ایـران، حتـی اگـر امـکان پذیـر هم باشـد، 
مطلـوب نیسـت. مـا اکنـون در شـرایطی 
بـه  را  تـورم  بخواهیـم  اگـر  کـه  هسـتیم 
زیـر سـطوح ۴ یـا 5 درصـد برسـانیم، باید 
یـک انقبـاض شـدید ایجـاد کنیـم کـه در 
نتیجـه آن اقتصـاد بـه رکـود بیشـتری فرو 
مـی رود و اثرات ایـن رکود می تواند بسـیار 
بدتـر از تـورم باشـد. البتـه ایـن نکتـه بـه 
معنـای مطلـوب بـودن تـورم نیسـت امـا 
ممکـن  تـورم  بـاره  یـک  کاهـش  اینکـه 
اسـت اثـرات نامطلوب تری از اثـرات فعلی 
بگـذارد، نکتـه مهمـی اسـت. لذا پیشـنهاد 
مـا برای مـدت کوتـاه مدت و میـان مدت 
یـک تـورم بـا ثبـات 1۲ الـی 15 درصدی 

. ست ا
وی ادامـه داد: راهـکار ایـن امـر نیـز بـه 
نـرخ ارز بـر می گـردد. تـورم در ایـران در 

کوتـاه مـدت بـه شـدت متأثـر از نـرخ ارز 
اسـت. بدیـن صـورت کـه هـم بـه نحـو 
ارز  نـرخ  از  متأثـر  مـا  تولیـدات  حقیقـی، 
اسـت و هـم بـه نحو انتظـاری، تغییـر نرخ 
ارز بـر انتظـارات تورمـی بـه شـدت تأثیـر 
می گـذارد. بنابرایـن قطعـاً راهـکار کوتـاه 
البتـه  اسـت.  ارز  نـرخ  مدیریـت  مـدت، 
مدیریـت نرخ از از سـرکوب نرخ ارز معنای 
متفاوتـی دارد. مدیریـت نـرخ ارز بـا بـازی 
فعالانـه دولـت و بانـک مرکـزی صـورت 
می گیـرد کـه از جملـه سیاسـت های ایـن 
بخـش می توانـد مدیریـت واردات از جمله 
و  لوکـس  کالاهـای  واردات  ممنوعیـت 
بـالا بـردن تعرفـه کالاهـای غیرضـروری 
باشـد تـا واردات بـه سـمت واردات کالای 

ضـروری بـرود.
دومین راهکار برای مدیریت بازار ارز

وی افـزود: دومیـن راهـکار بـرای مدیریت 
بـازار ارز، پیگیـری آزادسـازی منابـع بلوکه 
شـده اسـت کـه می توانـد در کوتـاه مـدت 
بـه اقتصـاد کشـور کمـک کنـد. همچنین 
نظـارت بـر مدیریـت منابـع ارزی راهـکار 
مناسـبی بـرای ایـن امـر باشـد. البتـه در 
کوتـاه مـدت راهکارهـای دیگـری چـون 
و  کشـور  بـه  اولیـه  مـواد  ورود  تسـهیل 
تعامل هـای  جهـت  فعـال  دیپلماسـی 
کـه  اسـت  مـواردی  جملـه  از  منطقـه ای 
می توانـد پیگیـری شـود. امـا بـرای میـان 
مـدت و بلنـد مـدت، بایـد شـبکه بانکـی 
مسـلط  عامـل   ۹0 دهـه  در  کـه  را  خـود 
در خلـق پـول بـود، بتوانیـم کنتـرل کنیم. 
شـبکه بانکـی علـی الخصـوص بانک های 
خصوصـی کـه در غیـاب بانـک مرکـزی 
خلـق پول های گسـترده انجام دادنـد، باید 
مـورد نظـارت شـدید بانـک مرکـزی قرار 
بگیرنـد. اگرچـه نقـش کسـری بودجه هم 
در تـورم مهـم اسـت. امـا تنها عامـل تورم 
صنایـع  چـون  نیـز  بلندمـدت  در  نیسـت. 
مـا وابسـته هسـتند، بایـد از مونتـاژ کاری 
بـه سـمت داخلـی سـازی زنجیـره ارزش 
حرکـت کنیـم. تا زمانـی که ما مونتـاژ کار 
باشـیم، به محض تغییرات نـرخ ارز صنعت 
مـا به شـدت دچـار نوسـان خواهد شـد. و 
در پایـان باید بهـره وری و تکنولوژی خود 
را متناسـب بـا دنیـا کنیـم تـا بتوانیـم در 

صنعـت بـا آن هـا رقابـت کنیم.
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موارد مشکوک به آنفلوانزای فوق حاد پرندگان را 
گزارش دهید

فرماندار انزلی از مردم و روســتائیان خواست در صورت مشاهده هرگونه علائم مشکوک از این بیماری 
مراتب را به فرمانداری شهرستان گزارش کنند.

ایرنا نوشت: اسماعیل میرغضنفری در جلسه پیشــگیری از آنفولانزای فوق حاد پرندگان در فرمانداری 
اظهار کرد: با سرد شدن هوا و مهاجرت پرندگان در فصل پاییز به پهنه های آبی این شهرستان مقابله با 

آنفولانزای فوق حاد پرندگان در دستور کار قرار می گیرد.
وی افزود: با توجه به محدودیت های موجود برای شکار در این فصل می بایست مراقبت ها و رصدهای 
میدانی توسط ادارات ذیربط انجام شود تا مشکلی در این زمینه نداشته باشیم. در سال های گذشته در بندر 

انزلی موردی از آنفولانزی فوق حاد پرندگان مشاهده نشده است.
به گفته فرماندار انزلی، خطر همیشــه از کنار ما عبور نمی کند گاه با مشــکلاتی مواجه می شــویم علی 
الخصوص در سال های اخیر با شیوع ویروس کرونا لزوم پیشگیری آنفلوانزای پرندگان باید بیش از پیش 

مورد توجه قرار گیرد.
وی از شبکه دامپزشکی خواست با همکاری شبکه بهداشت و درمان، جهاد کشاورزی،  محیط زیست و 
سایر ادارات ذیربط و در تعامل با شهرستان های مجاور نسبت به پایش و نظارت منطقه برای جلوگیری از 

شیوع آنفولانزای فوق حاد پرندگان اقدام کند.
میرغضنفری خاطر نشان کرد: بخشداری نیز در جلسات توجیهی برای شوراهای اسلامی و دهیاران این 
شهرســتان در خصوص شکار غیرمجاز پرندگان هشدارهای لازم را ارائه دهد و از روستائیان بخواهد در 

صورت مشاهده هرگونه علائم مشکوک مراتب را به فرمانداری شهرستان گزارش کنند.
وی ســپس خواستار نظارت و کنترل بر بازارهای هفتگی شــد و افزود: اداره صنعت، معدن و تجارت با 
همکاری شبکه دامپزشکی و بهداشت و درمان نظارت مستمر بر بازار داشته باشد و اگر عرضه مرغ های 

محلی دردسر ساز شد ضمن جلوگیری از این اقدام فروش پرندگان نیز مورد رسیدگی قرار گیرد.
به گفته میرغضنفری، اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان نیز از رسانه های مجازی بخواهد در این 
خصوص آگاهی رسانی عام داشته باشند و با توجه شروع فصل سرما و احتمال شیوع آنفلوانزای فوق حاد 

پرندگان ذهن مردم نسبت به این موضوع آماده باشد.
وی از مردم خواست در صورت مشاهده هرگونه موارد مشکوک مراتب را به فرمانداری انزلی گزارش کنند 
و خاطر نشان کرد: روستاهای محدوده منطقه آزاد نیز بصورت مستقیم موارد را به بخشداری اعلام و شبکه 

دامپزشکی نیز روزانه گزارش هایی از وضعیت شهرستان ارائه کند.
 

انهدام بزرگترین باند دسترسی غیرمجاز به شبکه 
های اجتماعی شهروندان

رئیس پلیس تهران از انهدام بزرگترین باند دسترســی غیرمجاز به شــبکه های اجتماعی شهروندان و 
دستگیری اعضای این باند خبر داد.

باشگاه خبرنگاران جوان نوشت: حسین رحیمی با بیان اینکه »در پی مراجعه چند صد نفر از همشهریان 
تهرانی به پلیس فتا پایتخت مبنی بر دسترسی غیرمجاز به حساب کاربریشان در شبکه های اجتماعی از 
جمله اینســتاگرام مراتب به صورت ویژه در دستور کار پلیس فتا پایتخت قرار گرفت« تصریح کرد: این 
افراد مدعی بودند که حساب های کاربری آن ها مورد هجوم افراد ناشناس قرار گرفته و سوء استفاده شده 
است به طوری که در قسمت پیام ها از مخاطبان و دنبال کنندگانشان درخواست واریز وجه کرده اند و در 

برخی موارد مبالغی واریز شده است.
وی تصریح کرد: کارشناسان پلیس فتا تهران بزرگ اقدامات تخصصی خود را آغاز کردند و با بررسی های 
فنی و سایبری موفق شدند ردپای مجرمان را در فضای مجازی و حقیقی شناسایی کنند و پس از تشریفات 
قضایی اعضای اصلی این باند که ۶ نفر بودند را در یک عملیات غافلگیرانه در سه نقطه خارج از تهران 
بصورت همزمان دستگیر و به پلیس فتا پایتخت منتقل کردند که تاکنون در بررسی های اولیه حدود 700 
پرونده مفتوح در تهران بزرگ شناســایی شده است و در اظهارات اولیه متهمان به دسترسی غیرمجاز به 
صفحات بیش از 3 هزار نفر از کاربران اینستاگرام در کشور اقرار کردند که بررسی های تکمیلی در حال 

انجام است.
به گفته این مقام پلیس، مجرمین پس از حضور در پلیس فتا با خیال اینکه ردی از خود بر جای نگذاشته 
اند، همه چیز را انکار می کردند، اما پس از مشاهده ی ادله دیجیتال جمع آوری شده توسط پلیس به جرم 
خود اقرار نمودند و بیان داشــتنند اکثر قربانیان ما افرادی بودند که از رمز های ســاده و قابل حدس نظیر 

شماره تلفن همراهشان استفاده می نمودند.
رحیمی با اشاره به لزوم فعالسازی تایید هویت دومرحله ای برای حساب های کاربری شبکه های اجتماعی 
به شــهروندان توصیه کرد: در هنگام فعالیت در شبکه های اجتماعی تنظیمات امنیتی و حریم خصوصی 
را رعایت کنند و از در اختیار گذاشتن اطلاعات حساب کاربری خود به دیگران خودداری کنند، همچنین 
در صورتی که پیامی در شــبکه های اجتماعی از ســوی دوستان و یا آشنایانتان مبنی بر درخواست واریز 
وجه دریافت کردید حتما از طرق دیگر نظیر برقراری تماس تلفنی صحت محتوای پیام ارســالی را قبل 
از واریز وجه احراز کنید و در صورت مواجهه با هرگونه موارد مشــکوک آن را از طریق ســایت پلیس فتا 
به آدرس www.cyberpolice.ir بخش گزارش های مردمی و یا طی تماس با شــماره تلفن 110 با ما 

در میان بگذارند.

تحویل موقت ۹۶ واحد باقیمانده از پروژه خیرین 
مسکن ساز در خراسان شمالی

معاون مســکن و ساختمان راه و شهرسازی خراسان شمالی از تحویل موقت ۹۶ واحد باقیمانده از پروژه 
خیرین ساز در استان خبر داد.

فارس نوشت: علی فخرانی در خصوص تحویل موقت پروژه مذکور اظهار: پروژه خیرین مسکن ساز واقع 
در گلســتان شهر بجنورد پس از 3 ســال تعطیلی پروژه و مشکلات عدیده ای که داشت خوشبختانه با 
پیگیری های مدیر کل راه و شهرســازی استان و معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری 

استان و دستگاه های ذیربط، ۹۶ واحد باقیمانده از این پروژه روز ۲5 مهر 1۴00 تحویل موقت شد.
وی افزود: پیگیری های سازمان ملی زمین و مسکن در این پروژه نقش کلیدی را ایفا کرد و همچنین با 

کمک سازمان مذکور محوطه سازی پروژه از یک ماه گذشته آغاز شده است و با قوت ادامه دارد.
معاون مســکن و ساختمان راه و شهرسازی خراسان شــمالی گفت: این پروژه ۲۹۴ واحد است که طی 
ســال های گذشته 1۹8 واحد از آن تحویل متقاضیان شده و ۹۶ واحد مذکور به بن بست خورده بود که 

خوشبختانه تحویل موقت آن صورت گرفت.

ارومیه نصف شد!
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای آذربایجان غربی گفت: حجم آب دریاچه ارومیه با ۲ میلیارد و ۴50 میلیون 

مترمکعب فعلی نسبت به مدت مشابه سال گذشته نصف شده است.
ایرنا نوشت: یاسر رهبردین با بیان اینکه »هم اکنون حجم آب دریاچه ارومیه با توجه به کاهش بارندگی 
و حجم رهاسازی به سمت این دریاچه بیش از ۲ میلیارد متر مکعب کمتر از مدت مشابه سال قبل است«  
ادامه داد: تراز دریاچه ارومیه در حال حاضر به هزار و ۲71 متر از سطح دریاهای آزاد رسیده که این مقدار 

بیش از ۶3 سانتی متر کمتر از تراز دریاچه در مقایسه با مدت مشابه سال قبل است.
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای آذربایجان غربی با اشاره به کاهش هزار و 701 کیلومتری وسعت دریاچه 
ارومیه نیز اظهار داشــت: هم اکنون وســعت دریاچه ارومیه به هزار و 777 کیلومتر مربع کاهش یافته و 

این در حالی است سال گذشته همین موقع این وسعت بالای سه هزار ۴70 متر مربع ثبت شده است.
رهبردین با بیان اینکه حجم آب ذخیره پشت سدهای استان نیز کمتر از 5۹0 میلیون متر مکعب است، 
اضافه کرد:  حجم آب پشت 1۴ سد مخزنی بزرگ استان طبق آخرین پایش انجام شده ۲3 درصد کمتر از 
زمان مشابه سال گذشته است.وی با تاکید بر اینکه هم اکنون تنها 30 درصد مخازن سد آذربایجان غربی 
دارای آب است، گفت: کاهش حجم ذخایر برفی و کاهش شدید بارندگی های بهاره موجب کاهش شدید 
حجم آب ورودی به مخازن سدها شده که نیاز است در این شرایط مصرف بهینه از منابع آبی در دستور کار 
قرار گیرد.رهبردین در خصوص میزان سهمیه حق آبه دریاچه ارومیه هم گفت: امسال هم از اواسط دی ماه 
با حضور معاون اول رییس جمهور در تهران جلسه ویژه ستاد احیای دریاچه ارومیه تشکیل خواهد شد تا با 

توجه به میزان بارندگی و شرایط آب و هوایی مقدار حق آبه این دریاچه مشخص شود.

خبر

 یک میلیون و 800 هزار نفر در آستانه تجرد قطعی هستند

انتقاد محسنی بندپی به لغو دورکاری و احتمال پیک ششم

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس گفت: برای 
تسهیل ازدواج باید اقدامات لازم انجام شود، 
یک میلیون و 800 هزار نفر در آســتانه تجرد 
قطعی هســتند و در سن ۴3 تا 50 سال قرار 

دارند.
برنــا نوشــت: کیومــرث ســرمدی والــه، 
کرد:  اظهــار  ازدواج،  درباره قانون تســهیل 
بحث ازدواج بــه هنــگام جوانــان تاثیراتی 
در ســلامت روان و آســایش فکری جوانان 

و جامعه دارد.
او با اشــاره به اینکه جامعه ای کــه تعداد و 
سن ازدواجش در شــرایط خوبی باشد طبیعتا 
امروز موضوع  بیشــتری دارد، افزود:  آرامش 
ازدواج به دلیل مشکلات اقتصادی، مسکن و 
... سخت شــده و دولت و مجلس موظف به 
تسهیل ازدواج هســتند در بودجه 1۴00 قرار 
شــد موانع ازدواج جوانان برداشته شود تا به 

تشکیل خانواده کمک کنند.
ســرمدی با اشاره به قانون تســهیل ازدواج 
اضافــه کرد: مــواردی در ایــن قانون مثل 
پرداخت تسهیلات وام ازدواج و ودیعه مسکن 
داشــتیم یکی از مشــوق هایی که در بودجه 
1۴00 دیــده شــده، افزایش مبلــغ و مهلت 

بازپرداخت وام ازدواج بود که صورت گرفت.

این نماینــده مجلس با بیــان اینکه »برای 
تســهیل ازدواج بایــد اقدامــات لازم انجام 
شود« ادامه داد: یک میلیون و 800 هزار نفر 
در آســتانه تجرد قطعی هستند و در سن ۴3 
تا 50 ســال قرار دارند. طبیعتا میزان میل و 
قوت جوانان به ازدواج با این مشکلات فعلی 
جامعه کم شــده اســت که در قانون بودجه 
1۴00 به این مســئله پرداخته شد تا بخشی 
از دغدغه هــای جوانان کمتر شــود البته در 
آینده نیز تسهیلات دیگری پرداخت می شود. 
کمیســیون مشــترکی در مجلــس بر روی 
طرحی تحت عنوان »طــرح تعالی خانواده« 
کار می کنــد و پیگیری هــا در این خصوص 
انجام می شود، قطعا باید برای تسهیل ازدواج 

جوانان تلاش کنیم.
سرمدی افزود: مقدمات بودجه 1۴01 در حال 
چیده شدن است و ما در کمیسیون اجتماعی 
تلاش خواهیم کرد تسهیلات بیشتری برای 

تسهیل امر ازدواج در نظر گرفته بگیریم.
عضو کمیســیون اجتماعی مجلس شــورای 
اسلامی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا 
افزایش وام ازدواج جوانان روستایی در مجلس 
مطرح شده اســت؟ بیان کرد: درباره افزایش 
وام ازدواج روستائیان هنوز چیزی نشنیده ام اما 

اگر طرح و برنامه ای برای تســهیل باشد و به 
مجلس ارائه شود نمایندگان مجلس مخالفتی 
نخواهند داشت و به نوعی رفع مشکل ازدواج 

جوانان، خواسته تمام نمایندگان است.
او درباره نشست پیش رو کمیسیون اجتماعی 
بــا وزیــر ورزش و جوانــان، اظهــار کرد: 

یکــی از مطالبات مجلــس از وزیر ورزش و 
جوانان هنگام رای اعتمــاد، این بود که این 
وزارت خانه در راســتای وظیفه جوانان، قدم 

های مثبتی برداشته شود.
سرمدی افزود: مقوله اشتغال، مسکن، ازدواج 
رسالت اصلی وزارت ورزش و جوانان است و 

در این نشست قرار است، کمیسیون اجتماعی 
سازوکارهای لازم وزارت ورزش و جوانان در 
حوزه جوانان بشنوند و اگر نیاز است در قالب 
لایحه از طرف دولت به مجلس ارائه شــود 
همچنین اگر پیشنهاداتی در خصوص دغدغه 

جوانان برای بودجه 1۴01 دارند، ارائه شود.

یک عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس 
شورای اسلامی با انتقاد از لغو دورکاری گفت: 
لغو صد درصدی دورکاری به معنای باز کردن 

آغوشمان برای پیک ششم است.
ایسنا نوشــت: محمد علی محســنی بندپی با 
اشــاره به لغو دورکاری در استان تهران اظهار 
کرد: ایمنی جمعی بعد از حداقل تزریق دو دوز 
واکســن آن هم حداقل بــه 70 درصد جامعه 
حاصل می شــود که ما تا رسیدن به این میزان 
فاصله داریــم. از طرفی دیگر بعد از تزریق دوز 
دوم نیــز دو هفته باید زمان بگــذرد تا در فرد 

ایمنی ایجاد شود.وی ادامه داد: سوال این است 
که آیا همه مردم دو دوز واکســن کرونا تزریق 
کردند که پاســخ آن منفی اســت و این که آیا 
همــه افراد در زمان خود توانســته اند دوز دوم 
را دریافت کنند با این شــرایط منطق حکم می 
کند با احتیاط بیشــتری جلــو رویم و خودمان 
آغوشــمان را برای پیک ششم باز نکنیم لذا لغو 
100  درصدی دورکاری به معنای اســتقبال از 

پیک ششم و حتی کاهش بهره وری است.
به گفته محســنی  بندپی ایمنــی جمعی بعد از 
حداقل تزریق دو دوز واکســن آن هم حداقل 

به 70 درصد جامعه حاصل می شــود که ما تا 
رســیدن به این میزان فاصله داریم. از طرفی 
دیگــر بعد از تزریــق دوز دوم نیز دو هفته باید 
زمان بگــذرد تا در فرد ایمنی ایجاد شــوداین 
نماینده مجلس شــورای اســلامی همچنین با 
بیان این که از ۲5 ســال پیش کشورهای دنیا 
بحث دورکاری و کار در منزل را در پیش گرفته 
اند، اظهار کرد: کاهش هزینه ها، افزایش بهره 
وری و کاهــش آلودگی هوا و برای خانم های 
شــاغل تحکیم خانواده از فوایــد دورکاری به 
حســاب می آید. در کشــور ما کرونا باعث شد 

که از فرصت دورکاری استفاده کنیم حال نباید 
اصل دورکاری را کنار گذاشت.

وی اضافه کرد: به سرپرست آموزش و پرورش 
و وزاری کار و بهداشت هم گفتم که استفاده از 
بستر فضای مجازی یک فرصت بود که کرونا 
در اختیار ما قرار داد و نباید آن را از دست داد.

محســنی بندپی ادامــه داد: ۴0 و یا 50 درصد 
از کارکنان می توانند دورکار باشــند البته باید 
کار کمــی در اختیار آنها قــرار گیرد نه این که 
افراد به بهانه دورکاری از منزل خارج شــده و 
کارهایشــان را انجام ندهند برخی کارها نیاز به 

حضور در محل کار ندارد و کارکنان می توانند 
در خانه کارهایشان را انجام دهند این همان کار 
در منزل است که در بسیاری از کشورها صورت 
می گیرد.وی ادامــه داد: این که دورکاری لغو 
شده اســت نشــان می دهد که نتوانستیم در 
مدت قبــل آن را به خوبی پیاده کنیم ولی این 
هم نباید بهانه ای برای لغو آن باشــد بلکه باید 
بسترهای آن فراهم شده و حتی با پایان کرونا 
دورکاری پایان نیابد حتی می توان این موضوع 
را از طریق استفاده از بسترهای آموزش مجازی 

در دانشگاه ها هم دنبال کرد.

صبح امروز وضعیت خشونت علیه زنان در جامعه بررسی می کند؛

آمارهای صعودی
بنفشه رحیمی

براساس آمارهای سازمان بهداشت جهانی، 
در هــر 18 ثانیــه یک زن مــورد حمله یا 
بدرفتاری قرار می گیرد. بررسی ها بیانگر آن 
اســت که در جهان از هر سه زن، یک زن 
در طول عمر خود مورد خشــونت جنسی و 
جسمی کســی که می شناسد، دوست دارد 
و بــه او اعتماد دارد، قــرار می گیرد. نکته 
قابل توجه آن اســت که در این زمینه بین 
کشورهای توســعه یافته و در حال توسعه، 

تفاوت چندانی مشاهده نمی شود.
بــه گــزارش روزنامه »صبح امــروز« این 
آمارها حاکی از آن است که 35 درصد زنان، 
خشــونت را تجربه کرده انــد و این رقم در 
برخی کشــورها به 70 درصد نیز می رسد. 
رده سنی زنان قربانی خشونت هم به ترتیب 
بیــش از همه بین 30 تا 3۴ ســال، بعد از 
آن 35 تا 3۹ ســال و سپس ۲5 تا ۲۹ سال 
است. بر اساس تحلیل این داده ها، بیشترین 
میزان خشونت در رده سنی ۲5 تا 3۹ سال 
مشاهده شده اســت. چهار درصد زنان زیر 

18 سال نیز قربانی خشونت هستند.
کنترل خشم، جنسیت نمی شناسد

در این راســتا شــهره شــاهرودی، معاون 
بهزیســتی خراسان رضوی  اجتماعی  امور 
بیان کــرد: در خصوص مــوارد ارجاعی به 
ســازمان بهزیستی، خشــونت های جسمی 
آمار بیشتری را از آن خود کرده اند. همواره 
افرادی که تحت آزار و اذیت قرار می گیرند 
تنها کــودکان و زنان نیســتند، بلکه کلیه 
افرادی که ممکن است در شرایطی ضعیف 
تر از بقیه جامعه باشند مستعد قرار گرفتن در 

معرض خشونت هستند. درنتیجه در رابطه 
سالمندان و کودکان با این غفلت و خشونت 

روبه رو هستیم.
بــه گفته وی، نکته حائــز اهمیت در مورد 
زنــان این اســت از آنجا کــه آن ها برای 
پیگیری های قانونی خشــونت های جسمی 
که علیه شان صورت می گیرد به ما مراجعه 
می کنند با خشــونت های کلامی بســیاری 
نیز روبه رو هســتند، اما از آنجا که از لحاظ 
خشونت های کلامی چندان تحت فشار قرار 
نمی گیرند برای ایــن مورد پیگیری قانونی 

چندانی انجام نمی دهند.
 آموزش، وظیفه بدون حد دستگاه های 

جامعه
شاهرودی در پاســخ به این پرسش که آیا 

از  پیشگیری  مناســبی جهت  آموزش های 
افزایش این نوع خشونت ها صورت می گیرد؟ 
توضیح داد: سازمان بهزیستی به عنوان یک 
دستگاه حیاتی و مراقبتی، آموزش هایی را به 
ویژه در مناطق کم  برخوردار ارائه می دهد تا 
افراد بتوانند از طریق ارتقای توانمندی خود 
در هر شرایطی از خود مراقبت کنند. اما در 
خصوص همین آموزش ها باید توجه داشت 
سازمان بهزیستی تنها متولی در این زمینه 
نیســت، بلکه آموزش و پرورش، صداوسیما، 
خانواده، شهرداری، ورزش و جوانان، دانشگاه 
علوم پزشــکی و نهادهایی از این قبیل در 

این آموزش ها دخیل هستند.
افزایش خشونت علیه زنان در جامعه

وی افــزود: نکته ای که بایــد به آن توجه 
داشت این اســت که افراد زمانی می توانند 
از خود مراقبت کنند که مهارت های کنترل 
خشم را خصوصاً از مقاطع کودکی به درستی 
آموخته باشــند؛ پس این مهارت به صورت 
فطــری و ذاتی در افراد وجود ندارد. رشــد 
جمعیت، حضور زنــان و دختران در جامعه، 
آگاهی آن ها در زمینه حقوق شان، گسترش 
سیســتم های حمایتی و امکانات موجود در 
دسترس بانوان کشور و شبکه های مجازی 
اذهــان را به این ســمت می کشــاند که 
خشــونت آن هم فقط علیه زنان در جامعه 

در حال افزایش است. 
معاون امور اجتماعی بهزیســتی خراســان 
رضــوی تشــریح کــرد: در جوامعــی که 
حضور زنان و دختران در آن فعال تر باشــد 
اگر عوامــل کنترل کننــده و آموزش های 
درستی ارائه نشود، ممکن است باعث بروز 

زمینه های خشونت بیشتری برای این قشر 
از جامعه شود. چنانچه آمارها بیانگر کاهش 
خشــونت علیه مــردان و افزایش آن علیه 
زنان در جامعه اســت، باید به دنبال عوامل 
و مولفه های مربــوط به آن جهت رفع این 

مشکلات باشیم.
خشونت های در بسته 

وی بــا بیان اینکه »نکته مهم این اســت 
درنظر نگرفتن حقوقی برای زنان در جوامع 
گذشته، خود بیانگر نوعی از خشونت است« 
ادامــه داد: پس اگر زنان در گذشــته مورد 
آزار و خشونت قرار می گرفتند آن را عنوان 
نمی کردند؛ چراکه در این زمینه فاقد هر نوع 
آگاهــی بودند. اما در حال حاضر با توجه به 
ایجاد برابری فرصت هــا بین زن و مرد در 
جوامع امروزی و افزایش اطلاعات و آگاهی 
آن ها از حقوق خود، نمود و اعلام رفتارهای 
خشونت آمیز علیه زنان و دختران و همچنین 
حمایت هــای نهادهای مختلــف جامعه از 

آن ها به مراتب افزایش یافته است. 
ازدواج افراد زیر 1۸ سال نوعی خشونت 

تلقی می شود
شــاهرودی در ادامــه توضیــح داد: وجود 
آمارهایی که نشــان دهنده کاهش خشونت 
علیه مردان اســت، نمی تواند همواره حاکی 
از مردســالار بودن جامعه باشد بلکه ممکن 
اســت حتی فرهنگ قالب جامعه، به مردان 
اجازه بروز و عنوان خشونت های علیه خود 
را ندهــد. ازدواج افراد زیر 18 ســال نوعی 
خشــونت تلقی می شود؛ زیرا و فرصت هایی 
برای کســب مهارت آمــوزش از این افراد 

گرفته می شود.

کنترل خشم، فارغ از تبعیض های 
جنسیتی است

 شــاهرودی اظهار کرد: هــدف اصلی ما 
کمک به انسان هاست تا مهارت های کنترل 
خشــم را بیاموزند و از این طریق علیه هیچ 
جنسیت یا قشر خاصی از جامعه، خشونت و 
آزار بروز ندهند. برای رشــد شخصیت افراد 
ابعاد متفاوتــی از جمله آموزش و الگوهای 
تربیتی موثر است. تحصیلات اگر منجر به 
بالا رفتن سطح آگاهی افراد و مهارت های 
آنان شود می توان از آن به عنوان یک عامل 
موثر در این زمینه تلقــی کرد، اما اگر این 
ابعاد را شامل نشــود و به افراد از این زوایا 
کمکی نرساند، طی کردن آن تا مقاطع بالا 

هم ارزشی ندارد.

 ازدواج افراد 
زیر ۱8 سال نوعی 
خشونت تلقی 
می شود؛ زیرا و 
فرصت هایی برای 
کسب مهارت 
آموزش از این 
افراد گرفته می شود

در حال حاضر با توجه 

به ایجاد برابری فرصت ها بین 

زن و مرد در جوامع امروزی 

و افزایش اطلاعات و آگاهی 

آن ها از حقوق خود، نمود و 

اعلام رفتارهای خشونت آمیز 

علیه زنان و دختران و 

همچنین حمایت های نهادهای 

مختلف جامعه از آن ها به 

مراتب افزایش یافته است
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تابوشکنی در نمایشگاه کتاب ریاض
نمایشگاه کتاب ریاض امسال درحالی برگزار شد که این بار کتاب هایی با مضامینی که مدت ها 

در این کشور تابو محسوب می شوند نیز در بین آثار عرضه شده به چشم می خورند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از فرانس ۲۴، درحالی که عربســتان ســعودی به 
دنبال نوگرایی تصویر بیش از حد محتاط این کشــور اســت، این ماه نمایشگاه کتاب ریاض 
درحالی برگزار شــد که کتاب هایی با موضوعاتی همچون سکولاریسم و جادو که سال ها تابو 

محسوب شده اند نیز در بین آثار مختلف این نمایشگاه وجود دارند.
با این حال به رغم نمایش آثاری که مدت ها توســط مقام های عربستان سعودی رد شده اند، 
برخی از ناشــران می گویند از آن جایی که هنوز مرزبندی های جدید مشخص نیست به نوعی 

از خودسانسوری ادامه خواهند داد.
بر اساس این خبر، از زمانی که »محمد بن سلمان« در سال ۲017 به عنوان ولیعهد عربستان 
منصوب شد، این کشور شاهد اصلاحات اقتصادی، مذهبی و اجتماعی بود که از جمله آن ها به 
ایجاد امکان رانندگی برای زنان و برگزاری کنسرت های موسیقی مختلط می توان اشاره کرد.
با این حال این اصلاحات با ســرکوب انتقادات همراه بوده و دستگیری فعالان حقوق زنان و 
خبرنگاران را به دنبال داشــته است. همچنان محافظه کاران بسیاری در این کشور وجود دارند 

که بیم دارند فاصله گرفتن از سنت های دیرینه به فساد عمومی منجر شود.
یکی از ســاکنان اردنی ریاض معتقد اســت انتخاب کتاب های این نمایشگاه 10 روزه که این 
هفته به پایان رسید جسورانه و بی سابقه بوده است. برای مثال او می گوید یک کتاب علمی از 
این نمایشگاه خریداری کرده که منشاء پیدایش را از منظر آفرینش الهی بررسی نکرده است.

در سال ۲01۴، خبرگزاری فرانسه از توقیف بیش از 10هزار نسخه از ۴۲0 کتاب در نمایشگاه 
کتاب سال ۲01۴ ریاض خبر داد.

با این وجود یکی از بازدیدکنندگان ســعودی نمایشگاه امســال می گوید برخی از کتاب های 
امسال از نظر او شوکه کننده بودند چراکه با میراث فرهنگی این کشور تناسب نداشتند.

با این که در فضای مجازی هم انتقاداتی به نمایشگاه امسال کتاب ریاض وارد شد اما بسیاری 
از دیگر شهروندان سعودی از تنوع کتاب ها خشنود بودند.

 خرید مجدد نقاشی  استردادی توسط 
موزه برلین

موزه برلین یکی از تابلوهای نقاشــی غارت شده »پیســارو« که استرداد کرده بود را بار دیگر 
خریداری کرد.

بــه گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقــل از آرت نیوزپیپر، نگارخانــه ملی کهن یکی از 
تابلوهای نقاشــی »پیسارو« نقاش مشهور فرانســوی را پس از آنکه آن را بازگرداند بار دیگر 
خریداری کردند. این نقاشــی به »آرماند دورویل« یک وکیل یهودی تعلق داشت و وارثان او 

به ناچار این اثر را در سال 1۹۴۲ در فرانسه به مزایده گذاشته بودند.
»دورویل« این نقاشــی که با نام »میدانی در Roche-Guyon« شناخته می شود را در سال 
1۹۲8 در پاریس خریداری کرد. او مجموعه ای متشکل از ۴50 اثر هنری از جمله آثار »رنوار«، 
»بونــار« و »مونه« جمع آوری کرده بود. پس از آنکه ارتش آلمان در ســال 1۹۴0 پاریس را 
اشــغال کرد، »دورویل« به جنوب فرانســه گریخت و برخی از آثارش را نیز با خود برد. او در 

سال 1۹۴1 درگذشت و میراثش را برای سه برادر و خواهر و فرزندانشان به جای گذاشت.
وارثان او مجموعه آثارش را در ســال 1۹۴۲ در »نیس« به فروش رساندند اما از دسترسی به 

عواید فروش بی بهره ماندند.
نازی هــا در طول جنگ جهانی دوم هزاران اثر هنری از خانواده های یهودی را ربودند و روند 
بازگرداندن این آثار ســرعت کمی داشته و با نزاع های قانونی و تحقیقات پیچیده همراه بوده 

است.
و اما ماجرای خلق نقاشــی از این قرار است که »پیسارو« در سال 18۶7 در ملاقاتی با یکی 
از دوســتان هنرمندش در » Roche-Guyon« واقع در شمال پاریس به همراه »پل سزان« 
در آنجا نقاشــی کشــید. نگارخانه ملی کهن این نقاشی را در ســال 1۹۶1 را در یک گالری 
واقع در لندن خریداری کرد. حالا این نقاشــی که به وارثان این وکیل یهودی بازگردانده شده 
اســت بار دیگر به مجموعه این موزه اضافه خواهد شد؛ چراکه آن ها با فروش این اثر به موزه 

موافقت کرده اند.

 ۲ جایزه جشنواره ایروان برای 
فیلم کوتاه ایرانی

»پُرســه« برنده جوایز بهترین فیلــم و بهترین کارگردان از جشــنواره بین المللی فیلم کوتاه 
ایروان شد.

بــه گــزارش روزنامــه »صبح امــروز«و به نقــل از ایرنــا، فیلــم کوتاه پُرســه با عنوان 
دادرس و  کارگردانی علــی  و  نویســندگی  بین المللــی DeathNight Girl بــه 
تهیه کنندگی امیرمهدی پوروزیری اخیرا به پایان رســیده و برداشــتی آزاد از داستانی کوتاه 

نوشته آنتوان چخوف است. 
مصطفی پروین، بنفشــه ریاضی، معین ضرابی، نسیم مهماندوست، عرفان کریم خان زند، شیوا 

بخشی و هدیه رضوانی فر بازیگران این فیلم کوتاه هستند.
از جمله عوامل این فیلم کوتاه می توان به شــهرام نجاریان )مدیر فیلمبرداری(، مهدی سعدی 
)تدوین(، سهیلا گلســتانی )انتخاب بازیگر(، مهدی علینقی پور )طراح صحنه و لباس(، سعید 
آهنگرها )طراح چهره پردازی(، مهدی جمشیدیان )صداگذار(، شهاب رضایی )صدابردار(، محمد 
واحدی و آناهیتا خواجه پور )گروه کارگردانی(، محمدرضا دادرس )مدیر تولید( و شــیوا بخشی 

)عکاس( اشاره کرد.
جشــنواره فیلم کوتاه ایروان اولین حضور بین المللی پُرسه اســت که از 15 تا 18 اکتبر در دو 
بخش بین المللی و ملی برگزار شــد و مهم ترین جوایز بخش بین الملل را به این فیلم ایرانی 

اختصاص داد.

»ناطق« برای اکران به فیلم های هنروتجربه 
اضافه شد

فیلم کوتاه »ناطق« به کارگردانی مهرشــاد رنجبر از یکم آبان ماه در بســته فیلم کوتاه »پنج 
گان« در گروه هنروتجربه اکران می شود.

به گزارش روزنامــه »صبح امروز«و به نقل از ایرنا، فیلم کوتاه ناطق اولین تجربه  مهرشــاد 
رنجبر به تهیه کنندگی مژگان رایگان و رضا فتح اللهی پور اســت که تاکنون در جشنواره های 
 Salneto جشنواره ،MikroFAF بین المللی متعددی چون تامپره فنلاند، یازدهمین جشــنواره
ایتالیا ۲0۲0، شــانزدهمین جشنواره Osaka ژاپن، ســی امین جشنواره Palencia، جشنواره 
دانشــجویی Guaíba برزیل، نوزدهمین جشــنواره Ischia ایتالیا، سی و چهارمین جشنواره 
Cinema Jove اســپانیا و چند جشــنواره بین المللی دیگر حضور داشته و موفق به دریافت 
جایزه بهترین فیلم دانشــجویی از هجدهمین جشنواره Tirana )تایید آکادمی اسکار(، جایزه 
اول بیســت و سومین جشــنواره Faludi مجارســتان، جایزه بهترین فیلمبرداری از جشنواره 
Chivasso ایتالیا، جایزه بهترین تدوین از جشنواره Chivasso ایتالیا، بهترین فیلم بین المللی 
از cine a la calle و جایزه بزرگ بیســت و ســومین جشنواره دانشجویی Kyoto ژاپن شده 
اســت.مریم نورافکن و عباس جلال لو بازیگران این فیلم کوتاه هستند و در خلاصه داستان 
فیلم آمده اســت: پیرزن، برای سال های متمادی از شوهر پیر خود مراقبت کرده است اما یک 

اتفاق، نظم زندگی اش را بر هم می زند!
بسته »پنج گان« شامل 5 فیلم کوتاه داغی به کارگردانی فاطمه محمدی، ماهکان ساخته حسام 
حسینی و عباس حســین زاده، ذبح اثر آکو زندکریمی و سامان حسین پور، سفیدپوش اثر رضا 
فهیمی و ناطق به کارگردانی مهرشاد رنجبر اســت که از یکم آبان به روی پرده سینماهای 

گروه هنروتجربه می رود.

خبر

تشریح جایگاه حافظ در ایتالیا

دعوت از 4 مستند ایرانی به ایدفا

استاد زبان و ادبیات فارسی دانشگاه کافوسکاری 
ونیز در وبینار »حافظ شــاعر جهانی« به تشریح 
جایگاه شعر و اندیشه حافظ در فرهنگ و هویت 
ایرانــی، تاریخ ادبیات فارســی و نقش او در آثار 

شاعران نوپرداز ایرانی پرداخت.
بــه گزارش روزنامــه »صبح امــروز« و به نقل 
از روابط عمومی بنیاد ســعدی، رایزنی فرهنگی 
جمهوری اســلامی ایران و نماینده بنیاد سعدی 
در ایتالیا همزمان با روز ملی گرامیداشت حافظ، 
وبیناری با عنوان »حافظ شاعر جهانی« با حضور 
محمدتقی امینی، رایــزن فرهنگی ایرن، ایمان 
ایتالیایی دانشگاه  ادبیات  منسوب بصیری، استاد 
تهران و اســتفانو پلو )Stefano Pellò(، استاد 
 زبان و ادبیات فارســی دانشــگاه کافوســکاری 
)Cà Foscari( ونیز و اســتادان و دانشــجویان 

برگزار کرد.
امینی در ســخنانی، با تأکیــد بر تحکیم صلح و 
دوستی میان دو ملت و دولت ایران و ایتالیا گفت: 
این وبینار در خصوص شاعری برگزار می شود که 
با استناد به دیوان غربی شرقی، گوته از فراز قله 

ادبی که بر آن ایســتاده، وی را بر چکاد کوهی 
در دوردســت دیده و ستوده و این ماجرای درک 
متقابل از پــس قرون، ما و شــما را نیز در این 
نشســت، برای بهره مندی از درک دو اندیشمند 

از دو کرانه ادبی از جهان حافظ گردآورده است.
رایــزن فرهنگی ایران در ایتالیــا افزود: در میان 
مقــالات و کتاب های پرشــمار، ترجمه هایی از 
شــعرهای حافظ به زبانی ایتالیایی توسط مرحوم 
جووانی ماریا درمه، مرحوم جان روبرتو اسکارچا و 
استفانو پلِوّ، کارلو ساکونه و سالزانی انجام یافته و 
مقالاتی در خصوص شعر و اندیشه حافظ به زبان 

ایتالیایی تحریر شده است.
او ادامه داد: رایزنی فرهنگی ایران مفتخر اســت 
که در ترجمه و انتشار برخی از این آثار مشارکت 
داشــته و پیش از این، همایش هایــی را نیز به 
معرفی شعر و اندیشه مشاهیر ادبی ایران از جمله 

حافظ اختصاص داده است.
استفانو پلو، استاد زبان و ادبیات فارسی دانشگاه 
کافوسکاری ونیز در سخنانی، به تشریح جایگاه 
شــعر و اندیشــه حافــظ در فرهنــگ و هویت 

ایرانــی، تاریخ ادبیات فارســی و نقش او در آثار 
شــاعران نوپرداز ایرانــی پرداخت و شــعر او را 
حافظه زیبایی شــناختی ایرانیان و جهان ایرانی 

ارزیابی کرد.
او در ادامــه با اشــاره به گوناگونــی خوانش ها 
و برگردان ها از شــعر حافظ، این تنوع را ناشــی 

از کاربســت هنرمندانــه صنایــع ادبی توســط 
شــاعر و ســاختار لایه لایه معناشــناختی شعر 
این شاعر دانســت و نمونه هایــی از بازی های 
نشانه شــناختی که این ساختار و کاربستِ صنایع 

ادبی را برمی انگیزد برشمرد.
این استاد دانشــگاه حافظ خوانی را فرصتی برای 

مراقبــه و درون نگری مخاطــب معرفی کرد و 
با اشــاره به ویژگی انســان گرایانه اشعار حافظ، 
با ذکر نمونه هایی، تأثیر اندیشــه و شــعر او بر 

شاعران غیرفارسی زبان را یادآور شد.
ایتالیایی  ادبیات  ایمان منسوب بصیری، اســتاد 
دانشگاه تهران سخنران پایانی این وبینار بود. او 
با ارائه تاریخچه ای از آشنایی خود با شعر حافظ، 
غزلیات او را نمونه واره در گونه و زمانه خویش و 
از حیث ادوارشناسی ادبیات فارسی، فصل الخطاب 

دوره پیش تر و دوره ای نوین ارزیابی کرد.
او همچنین ابعاد زبان شناختی این ویژگی و ساز 
و کار آن را در قیــاس با ســنت ادبی یونانی - 
رومــی واکاوی تطبیقی کرد و به تشــریح وجوه 

آوا شناختی، عروض و قافیه و … آن پرداخت.
اســتاد ادبیات ایتالیایی دانشــگاه تهران ساختار 
الگوبرداری شــیوه بیان در غزل سرایی سعدی و 
حافظ و ظرایف غزل ســرایی حافظ در قیاس با 
سعدی را با ذکر نمونه هایی تشریح و نیل حافظ 
در این الگوی غزلســرایی به کرانه های گستره 

زبان فارسی در عصر خویش را ترسیم کرد.

ســی و چهارمین جشــنواره بین المللی مستند 
آمستردام )ایدفا( فهرست فیلم های چند بخش 
جدید خود را با حضور چند اثر ایرانی اعلام کرد.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقل از 
ایسنا، مستند »من سعی میکنم فراموش نکنم« 
ســاخته پگاه آهنگرانی در نخســتین نمایش 
جهانی خود در بخش مسابقه مستندهای کوتاه 
جشــنواره ایدفا حضور خواهد داشــت و »آب، 
بــاد، خاک و نان« به کارگردانی مهدی زمانپور 
کیاسری نیز در بخش رقابتی مستند جوانان این 
رویداد معتبر و جهانی در عرصه مستند انتخاب 

شده  است.
همچنین دو مستند »چهره پرداز« ساخته جعفر 
نجفی و»مشق امشب« ساخته مشترک اشکان 
نجاتی و مهران نعمت الهی نیز دیگر نمایندگان 
سینمای ایران در جشنواره امسال ایدفا است که 
این رویداد سینمایی   »Luminous« در بخش

به نمایش گذاشته می شود.
فیلم های حاضر در بخش مســابقه بین المللی 
مستندهای بلند نیز به زودی اعلام خواهد شد.

 درباره مســتند پگاه آهنگرانی مــی دانیم که 
تهیه کنندگی این مستند را کاوه فرنام به عهده 
دارد و فرحناز شریفی تدوین گر و آتنا اشتیاقی 

آهنگساز این فیلم هستند. همچنین نویسندگی 
این فیلم را پگاه آهنگرانی و احسان عبدی پور 

انجام داده اند.
»مشق امشب« ساخته مشترک اشکان نجاتی 
و مهران نعمت اللهی بر گرفته از فیلم  »مشق 
امشــب« ســاخته عباس کیارســتمی است و 
پرســش های مطرح شــده در این فیلم را بار 
دیگــر از دانش آموزان می پرســد و در انتها به 
این نتیجه می رسد که سیستم آموزشی و جامعه 

ایران دچار تغییرات قابل توجهی شده است.. 
مســتند »آب، باد، خاک، نــان« به کارگردانی 
مهدی  زمانپور کیاســری نیــز روایت زندگی 

پسربچه ای 11 ســاله به نام ابوالفضل در یک 
آبادی در مناطق کویری ایران را روایت می کند.
مستند کوتاه »من سعی میکنم فراموش نکنم« 
ســاخته پگاه آهنگرانی روایتــی کارگردان از 
شــخصیتی به نام غلام اســت که گرچه شبیه 
هیچ یک از بســتگان او نیست اما در همه دو 
همی های خانوادگی حاضر اســت و با دوربین 

خود از همه چیز فیلمبرداری می کند...
مستند »چهره پرداز« نیز روایت زندگی زوجی 
به نــام مینا و گل محمد در مناطق روســتایی 
است و به مشکلاتی که به مرور در زندگی آنها 

شکل می گیرد پرداخته است.

 جشنواره بین المللی مستند آمستردام )ایدفا( از 
تاریــخ 17 تا ۲8 نوامبــر )۲۶ آبان تا 7 آذر( در 

کشور هلند برگزار می شود.

آهنگساز فیلم های »لاتاری«، »درخت گردو« و »ماجرای نیمروز«؛

تلویزیون به کپی رایت پایبند نیست!
حبیب خزایی فر، آهنگســاز فیلم هایی چون 
»درخت گردو«، »ماجرای نیمروز«، »فصل 
غبار«،  در  »ایســتاده  »لاتاری«،  هرس«، 
»دیدن این فیلم جرم اســت« و ...است که 
در خصوص رعایت نشدن بحث کپی رایت 
در صداوســیما و مجموعه های تلویزیونی 
می گویــد که تلویزیون بــدون اجازه از آثار 
برنامه هایش که  در  موســیقایی مختلــف 
غالبا مســتند یا گفت و گو محور هســتند، 
اســتفاده می کند.به گزارش روزنامه »صبح 
امروز« این هنرمند در گفتگو با ایسنا درباره 
ضرورت رعایت کپی رایت در اســتفاده از 
آثار موسیقایی خاطرنشان می کند: اگر خود 
تلویزیون به کپی رایت پای بند باشــد و در 
صورت تخلف برنامه ها در جهت اســتفاده 
غیرمجاز از آثار موســیقی، بــا آنها برخورد 
کنــد و اجازه پخش به چنیــن برنامه هایی 
ندهــد، به مرور کمتر از موســیقی انتخابی 
اســتفاده خواهند کرد و بیشــتر به ســمت 
ساخت موسیقی اصل خواهند رفت. در این 
صورت به مرور کمتر شــاهد رعایت نشدن 
اصول کپی رایت و استفاده غیرمجاز از آثار 
موسیقی انتخابی در خارج از صداوسیما هم 

خواهیم بود.
وضعیت استفاده از موسیقی های انتخابی 

در مستندها
این آهنگســاز درباره وضعیت اســتفاده از 
موسیقی های انتخابی در مستندها، چنین می 
گوید: مستندسازها سال ها در کارهایشان از 
موسیقی انتخابی استفاده می کردند، ولی از 
یک برهه زمانی به بعد، چون قصد داشــتند 

آثارشان را به جشنواره های خارجی بفرستند 
و آنهــا روی این بحث حساســیت دارند، 

مجبور به ساخت موسیقی اصل شدند.
خزایی فــر همچنین دربــاره تجربیات خود 
در اســتفاده غیرقانونی از آثارش یادآور می 
شــود: تا به حال در موارد زیــادی از آثارم 
به خصــوص از آلبوم »ایســتاده در غبار« 
بــدون اجازه  مــن یا صاحب اثر، اســتفاده 
شده اســت که البته ۹0 درصد این رفتارها 
توســط تلویزیون صورت گرفته است. ولی 
برای جلوگیری از استفاده غیرمجاز از آثارم، 
اقدامی نداشــته ام، چون احساس نمی کنم 
که قرار است نتیجه ای داشته باشد؛ البته به 
این روند عادت کرده ایم؛ چراکه بارها پیش 
آمده کــه از کارهایمان به صورت غیرمجاز 

استفاده شده است.
او در عین حال اضافه می کند: مواردی هم 
بوده که از سر احترام درباره امکان استفاده 
از اثر ســوال کرده اند ولــی این امر تنها به 
لحاظ بحث اخلاقی صورت می گیرد؛ وگرنه 
اگر ایــن کار را هم انجام ندهنــد و از اثر 
استفاده کنند، من یا صاحب اثر خیلی پیگیر 

نمی شویم.
اقدام از طریق دادگاه رسانه نتیجه 

بخش نخواهد بود
ایــن هنرمند همچنین در پاســخ به اینکه 
»آیــا تا به حال در مــواردی که کپی رایت 
در استفاده از آثارش رعایت نشده، ناشر کار 
اقدامی داشته یا خیر؟« بیان می کند: کاری 
که منتشــر می شود حق و حقوقش به ناشر 
برمی گردد ولی خب آنها نیز در صورت بروز 

تخلف در اســتفاده غیرمجاز از آثار اقدامی 
نمی کننــد، چون خیلی نتیجــه ای نخواهد 
داشــت.از این هنرمند درباره دادگاه رسانه 
ســوال می کنیم. پاســخ می دهد: به گمانم 
اقدام از طریق دادگاه رســانه نتیجه بخش 
نخواهد بود و این کار آنقدر زمان بر اســت 
که چون امیدی بــه نتیجه دادن آن نداریم 
عمدتــا اقدام خاصی هــم از طریق دادگاه 
رسانه نمی کنیم. البته اقدام در راستای اعاده 
حق و حقوق به صاحب اثر برمی گردد؛ مثلا 
من دو آلبوم موســیقی فیلم های »ماجرای 
نیمروز« و »ایستاده در غبار« را توسط حوزه 
هنری منتشر کرده ام پس اگر از آنها به هر 
جهت و به صورت غیرقانونی استفاده شود، 

خود حوزه باید مسئله را پیگیری کند.
صاحب موسیقی سریال های نمایش 

خانگی چه کسانی هستند؟
تنظیم کننده موسیقی سریال »زخم کاری« 
در پاسخ به این ســوال بیان می کند: تهیه 
کننده هــای ســریال های شــبکه نمایش 
خانگی، یعنی تهیه کننده ســریال با پلتفرم 
طرف است. گاهی ممکن است تهیه کننده 
پلتفرم قصد پخش جهانی فیلم را داشــته 
باشد، پس باید بر اساس قوانین کپی رایت 
جهانی عمل کند و اثر را به ثبت برســاند. 
در این شرایط اگر قرار بر پرداخت حقی در 
صورت ضایع شدن قوانین کپی رایت  باشد 

باید به تهیه کننده پلتفرم پرداخت شود.
از خزایی فر سوال می کنیم که آیا تا به حال 
روش بــه خصوصی برای جلوگیری از کپی 
آثار خود داشته اســت؟ بیان می کند: تا به 

حال اقدامی در این راســتا نداشــته ام ولی 
قصــد دارم برای کارهای اخیــرم راه حلی 
را یــاد بگیرم. البته ایــن روش برای داخل 
کشــور نتیجه خاصی به همراه ندارد و اگر 
قرار باشد اتفاقی رخ دهد باید در بعُد جهانی 
کار باشد؛ آن هم در صورتی که بخواهیم اثر 
در خارج از کشــور دیده شود. ولی در داخل 
ایران تنها دو یا ســه ســایت داریم که می 
توان از طریق آنها موســیقی را منتشر کرد 
که البته به محض اینکه این سایت ها اثری 
را منتشــر می کنند، بسیاری از سایت ها این 
آثار را به صورت رایگان منتشر می کنند. در 
این موارد هم شــاید در نهایت خود پخش 
کننده هــا تذکر بدهند ولــی منجر به اتفاق 
خاصی نمی شــود؛ چون قانونــی برای این 

ماجرا وجود ندارد.
»اگر قرار بر پرداخت حق و حقوقی باشد، به 
چه کسی تعلق می گیرد؟« توضیح می دهد: 
بســتگی به قراردادی دارد که بســته شده 
اســت. اگر کل حق و حقوق کار به ناشــر 
منتقل شده باشد پس برای ناشر است و تنها 

حق معنوی برای آهنگساز می ماند.
تم اثر در چه شرایطی همیشه متعلق به 

آهنگساز است؟
این آهنگســاز بیان می کنــد: آنقدر که کم 
بــه این ماجــرا رجوع می شــود و برای ما 
غریب اســت که من خودم خیلی از آن سر 
درنمی آورم و البته خیلی به یاد نمی آورم در 
قراردادهایم چه چیزی ذکر شده است. زیرا 
در زمان انتشار آلبوم هدفم بیشتر این بوده 
که کار منتشــر شــود و خیلی به این موارد 

توجهی نداشته ام و به نظرم اگر توجهی هم 
داشته باشــم در آینده خیلی برایم نتیجه ای  
نخواهد داشــت. به دلیل اینکه قوانین کپی 
رایت در ایران خیلی اجرا نمی شــود که من 
بخواهم به دنبال بالا پایین کردن کلمه در 
قرارداد باشــم و می دانستم که نهایتا هرچه 
در قرارداد ذکر شــود اگر کسی بخواهد غیر 
آن عمــل کند، کارش را انجام خواهد داد و 
من به عنوان آهنگســاز نمی توانم پیگیری 
خاصی در راســتای اعاده حق و حقوق خود 

داشته باشم.
در تائید استفاده بحث مالی مطرح نیست

همچنین این سوال را با این هنرمند مطرح 
می کنیم که آیا تا به حال پیش آمده کســی 
بخواهد در صورت اســتفاده از اثر او حق و 
حقوقی را پرداخت کند؟ بیان می کند: بارها 
پیش آمده که قبل از اســتفاده از اثر اجازه 
بگیرند ولی بحث مالی مطرح نبوده اســت. 
تنها اجازه گرفته اند که آیا می توانند از فلان 
اثر استفاده کنند که من هم در پاسخ گفته ام 
حق و حقــوق کار متعلق به فــرد یا جای 

دیگری است ولی از نظر من مانعی ندارد.
وی در پاســخ به این پرســش که »در چه 
شــرایطی اجازه اســتفاده از آثــار خود را 
می دهید؟« پاســخ می دهــد: معمولا اجازه 
می دهــم؛ زیرا به نظرم کســی کــه اجازه 
می گیرد، یــک کار اخلاقی انجام می دهد، 
پــس من این اجازه را بــه او می دهم. زیرا 
همین فــرد می تواند اجازه نگیــرد و از اثر 
من بدون اجازه استفاده کند و من هم هیچ 

کاری نمی توانم انجام دهم.
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تحول در مدیریت پسماند 
مهندس سیدمهدی سادات فعال حوزه مدیریت شهری 

به طور کلی اجزا ، سیســتم  مدیریت پسماند ، از  
۶ مرحله  1(تولیــد ،۲(جمع آوری ،3(تفکیک ،۴(
بازیافت ،5(پردازش ،۶( دفع تشکیل میشود . سه 
بخش تفکیک ، بازیافت وپردازش درهرمرحله نیز  

ممکن است صورت پذیرد . 
رابطه معکوســی بین اختلاط زباله خشک وتر و 
ارزش پسماند وجوددارد .طبق آمار پسماندخانگی  
)) municipal solid waste  ، حــدود 10 درصد 
کل جریان پسماندتولیدی درکشور است و همواره 

مدیریت آن مســاله ای پیچیده در راهبری شهرها است به طوری که موضوعات سلامت 
وایمنی ، پایداری زیســت محیطی،  حفظ منابع طبیعی زمین، جلوگیری از آلودگی محیط 

زیست ، نظام مالی  واقتصادی درآن تواما بایستی مدنظر قرارگیرد .
درکشورهای توسعه یافته اهداف استراتژیک مدیریت  پسماند مبتنی بر سه  اصل کاهش 
تولید زباله reduce(( ، اســتفاده دوباره )reuse( و بازیافت )recycling ( تنظیم میگردد. 
درتفکیک مرکزی که در کارخانه بازیافت Materials Recovery Facility(( ، بایســتی 
انجام شود ســه روش1( دستی برای ظرفیت های زیر 100 تن در روز  ۲( اتوماتیک  – 
دستی  ، برای ظرفیت زباله  100 تا ۲00 تن  در روز ( تمام اتوماتیک  برای ظرفیت های 
۲00 تن به بالا در روز اســتفاده میشود . مزیت روش تمام اتوماتیک کاهش تعدادپرسنل  
و افزایش ایمنی  بهداشــتی نیروی انسانی به دلیل عدم ارتباط مستقیم بازباله است ولی 
این روش  محدودیت هایی هم دارد به عنوان مثال با  افزایش درصد زباله تردر حجم کل 
زباله  به بیش از ۲0 درصد راندمان تولید  کاهش محسوسی  خواهدیافت .طبق محاسبات  
مهندســی برای ایجادکارخانه بازیافت اتوماتیک به ظرفیــت ۲50 تن در روز  زمینی به  
متراژ  یک تا  دو هکتارمورد نیازوتعداد نفرات انســانی مورد نیاز بین 35 تا 50 نفراســت. 
ارزش حرارتی پســماند حدود یک چهارم یا یک دوم زغال سنگ است . خشک کردن با 
 ) DRDF( گرمادهی زباله در مرحله پردازش با هدف اســتفاده از انرژی زباله به دو روش
که درآن زباله به گلوله های متراکم و هم شــکل که با کاهش حجم زباله تا  ۹0 درصد 
و کاهــش وزن زباله  70 درصد تا 75 درصد اولیه تبدیل می شــود، انجام می گیرد، این 
  CRDF محصول قابل اســتفاده در کارخانه هایی مثل کارخانه ســیمان است .درروش
گرمادهی زباله بدون شکل دهی برای استفاده درمحل کارخانه بازیافت  انجام می پذیرد، 
بــه طور یقین ضمانت اجرایی طرح هــای  بازیافت، بازدهی اقتصادی و ایجاد بازار برای 
محصولات  تولید شده است، خدمات درآمدزا و غیردرآمدزای بازیافت برای توجیه بازیافت 
بایستی با یکدیگر دیده شود . در شهری مثل مشهد که سالانه 1100 میلیاردتومان درآن 
صرف جمع آوری ، رفت روب و راهبری امور مربوط به امحا و دفع زباله میشود،شهرداری 
هیچ درآمدزایی چشــم گیری ازمحل آن ندارد، تفکیک پروسه جمع آوری  که در مناطق 
شهری  انجام می گیرد، از پردازش و تفکیک مرکزی که در سازمان مپ صورت می گیرد 
شــکافی  عمیق در تعریف پلان اقتصادی مدیریت پســماند ایجاد کرده اســت، در یک 
برنامه  ۲0 ســاله شهری، به دلیل نداشــتن پلان اقتصادی روشن کسب درآمد از زباله، 
معادل بودجه کل عمرانی وجاری  یک ســال شــهر باید صرف جمع آوری زباله  بیست 
ساله شهر شود. به نظر می رسد  تا زمانی که پروسه ۶ مرحله ای مدیریت پسماند در قالب 
بسته های تجمیعی دیده نشود، تعریف مدل های درآمدی پایدار مدیریت پسماند غیرقابل 
تعریف باشــد. تعریف برنامه اقتصادی و بوم کسب کار، تعیین دقیق و نوآورانه ارتباطات 
اجزا آن شــاید تنها راه بهسازی هزینه ها و تبدیل زباله به طلای کثیف با هدف تجاری 

سازی خدمات مذکور باشد .

بیانیه

بیانیه قائم مقام حزب همدلی مردم تحول خواه ) همت ( خراسان 
 رضوی 

لزوم تغییر مدیران نا آکارامد

ریاست محترم شورای شهر مشهد مقدس 
جناب آقای موحدیان 

 با سلام 
     احتراماً به اســتحضار میرســاند با توجه به شرایط حساس کشور و مسائل اقتصادی و 
اجتماعی در ســطح کلان نیازمند کار شبانه روزی و جهادی می باشد و مسئولین فرصت 
تعلل نداشته و با توجه به رهنمودهای  مقام معظم رهبری و بیانیه گام دوم انقلاب ، تنها 
راه برون رفت از وضعیت کنونــی، انتخاب مدیران متخصص، جوان، انقلابی و با روحیه 
جهادی اســت. با حماسه ۲8 خرداد ماه 1۴00 و انتخاب شورایی ولایی که همسو با گام 
دوم انقلاب ، نوید یک نگاه تحول خواه همراه با توســعه و آبادانی مشهد الرضا را متصور 
می نمود. اما با گذشت هشتاد روز از شروع بکار شورای فعلی، همچنان مدیران ناکارآمدی 
که با نگاه تک حزبی و براساس روابط و نه ضوابط در دوره های پیشین به فعالیت مشغول 
شــده اند همچنان مانعی بزرگ در اجرای مدیریت جهادی اســت و این فرصت سوزی از 
شورای انقلابی پذیرفته شده نیست لذا خواهشمند است پایش مدیران با سرعت بیشتری 
صورت پذیرد و افراد ناکارآمد که مقصر شــرایط موجود هســتند با شــهامت و به دور از 
مماشــات، شناسایی و افراد متخصص، نخبه، انقلابی و با روحیه جهادی جایگزین گردند 
تا مردم شــاهد تغییر عملکرد و رویه در مدیریت شــهری و تبع آن رشد همه جانبه شهر 

مشهد مقدس باشند. 
با سپاس 

جمعی از جوانان اصولگرا

خبر

مدیر کل بهبود محیط زیست شهری شهرداری مشهد 

خبرداد؛

پیشرفت ٥۲ درصدی کاشت گل های 
پاییزی در کلانشهر مشهد

مدیــر کل بهبود محیط زیســت 
شــهری شــهرداری مشــهد، از 
پیشــرفت 5۲ درصدی کاشــت 
بیــش از 3 میلیــون و ۲00 هزار 
بوته گل فصلی پاییزی، در سطح 
معابر و مناطق 13 گانه کلانشهر 

مشهد خبر داد.
به گزارش صبح امروز، علی اکبر 
انتظــام با اعلام ایــن خبر اظهار 
کرد: عملیات کاشت گسترده گل 
اواســط شهریور  از  پاییزی  های 
ماه در ســطح شــهر آغاز شده و 

پیش بینی می شــود این عملیات تا اواســط آبان ماه ســال جاری ادامــه پیدا کند و در 
مجموع بیش از 3 میلیون و ۲00 هزار بوته گل فصلی در ســطح شــهر مشــهد کاشته 
می شــود.وی افزود: گونه هایی نظیر داوودی، مینا چمنی، کلــم زینتی، جعفری و...، از 
 جمله گونه هایی هســتند که در پاییز امســال، زینت بخش فضای ســبز کلانشهر مشهد

 می شــوند.انتظام بیان کرد: با هماهنگی های صورت گرفته با مناطق 13 گانه و با توجه 
به شیوع بیماری کرونا، مقرر شده است تا حجم گسترده ای از گل های پاییزی در معابر 
شهری و نقاط پرتردد شهر کاشته شود تا شهروندان بتوانند از زیبایی بصری این مخلوقات 

زیبا و رنگارنگ پروردگار بهره مند شوند.

هر
 ش

در

یادداشت

عضو هیات رئیسه شورای اسلامی شهر مشهدمقدس گفت: پروژه های پیشران توسعه 
در محلات هدف بازآفرینی باید صرفا با نظرات مردمی و زودبازده باشند تا شهروندان در 

سریعترین زمان ممکن خروجی آن را حس کنند.
به گزارش صبح امروز،  فاطمه سلیمی در گفتگویی با محوریت پروژه های زودبازده در 
محلات هدف بازآفرینی، اظهارکرد: تاکید شورای شهر، بهره گیری از نظرات مردمی و 

صرف 10 میلیاردتومان اعتبار این پروژه  ها، صرفا با نظر شهروندان است.
وی افزود: اگر شــهرداری بــرای پروژه ها نظراتی دارد، باید نگاه خــود را در تعامل با 
شهروندان شفاف ســازی کرده و رضایت آنها را نسبت به پروژه های مدنظر خود جلب 

نماید.
عضو هیات رئیسه شورای اسلامی شهر مشهدمقدس با بیان اینکه پروژه های 10 میلیاردی باید پروژه های کوتاه مدت و زودبازده 
باشــد، گفت: از تعریف کارهای زیربنایی و زیرســاختی باید پرهیز شود و به سمت پروژه هایی برویم که ثمره و خروجی آنها برای 

مردم ملموس باشد.
سلیمی تصریح کرد: گاه برای اجرای یک پروژه زیرساختی ده ها میلیاردتومان باید صرف تملک زمین شود؛ لذا پروژه های این چنینی 

باید در قالب بودجه های شهرداری تعریف و اجرایی شود.
وی از معتمدین محلات و مساجد خواست تا در جلسات احصاء اولویت های محلات از همه طیف های مردمی دعوت به عمل آورند 

و سپس شهرداری با نگاه علمی و تخصصی خود موجب افزایش کارایی این طرح ها شود.

معاون شهرســازی و معماری شهرداری مشــهد گفت: در بخش معماری شهری آن 
قسمت که در برگیرنده اهداف متعالی اسلام باشد، در شهر استفاده خواهد شد و بسته ای 
را در اجتماع استفاده خواهیم کرد که اهداف مرتبط با دین اسلام را تامین کند؛ بنابراین 

این بسته همچنان در قوانین گنجانده نشده است.
حمدرضا حسین نژاد در خصوص موضوعات مطرح شده در مورد معماری اسلامی طی 
روزهای گذشــته، اظهار کرد: در قوانین موجود یک بسته مدونی برای تبیین معماری 
اسلامی وجود ندارد که بتوانیم آن را به عنوان یک ضابطه در صدور پروانه لحاظ کنیم.
وی ادامه داد: در یک شهر معماری اسلامی تنها به مراکز مذهبی اختصاص پیدا نمی 

کند، بلکه فراتر از آن است.
معاون شهرسازی و معماری شهرداری مشهد بیان کرد: بنده در مصاحبه اخیری که منتشر شد عنوان کردم که ما قانون مدونی برای 

معماری اسلامی نداریم، نه آنکه در این شهر معماری اسلامی وجود ندارد.
حسین نژاد تصریح کرد: اگر معماری در یک شهر تامین کننده حرمت و موارد اسلامی باشد، خود را با اسلام انطباق می دهد.

وی تاکید کرد: در بخش معماری شهری آن قسمت که در برگیرنده اهداف متعالی اسلام باشد در شهر استفاده خواهد شد و بسته ای 
را در اجتماع استفاده خواهیم کرد که اهداف مرتبط با دین اسلام را تامین کند؛ بنابراین این بسته همچنان در قوانین گنجانده نشده 
است.معاون شهرسازی و معماری شهرداری مشهد بیان کرد: از گذشته تا به امروز در تلاش بودیم تا در این رابطه به دستورالعمل 

هایی دست پیدا کنیم و آن ها را جز به جز به شهرداری ها ابلاغ کنیم تا مسیر قانونی آن طی شود.

مردم؛ نقش اول تعریف پروژه های پیشران توسعه ضرورت استفاده از معماری اسلامی منطبق با اهداف متعالی در شهر

معاون گردشگری خراسان رضوی مطرح کرد

ارتقاء صنعت گردشگری در گرو بهبود اقدامات داخلی
 و تعاملات بین المللی

معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی خراسان رضوی  با اشاره به مشکلات صنعت 
گردشــگری در پی شیوع کرونا، گفت: توجه به موضوعات 
داخلی و تعاملات بین المللی ســبب توســعه گردشگری 
می شــود که در حال حاضر با توجه به شــرایط موجود و 
افزایش ســرعت واکسیناسیون، چشم انداز مثبتی در زمینه 

گردشگری وجود دارد.
یوســف بیدخوری در سلســله نشســت های تخصصی 
گردشــگری و زیارت با عنوان رفتار اقتصادی گردشگران 
اســتان در شــرایط کرونا که برگزار شد، درخصوص تأثیر 
گردشگری بر اقتصاد استان اظهار کرد: همانطور که می دانید 
پیش از شیوع ویروس کرونا، گردشگری، یکی از بزرگترین 
و پول ســازترین بخش های اقتصادی به شــمار می رفت 
که متاسفانه در ســال های ۲01۹ و ۲0۲0 به سبب شیوع 
ویروس کرونا رکورد بی ســابقه ای را تجربه کرد. در سال 
گذشته، سازمان جهانی گردشگری با عنوان »گردشگری و 
توسعه روستایی« برنامه هایی را در نظر گرفت و این موضوع 

را به عنوان شعار مطرح کرد.
وی ادامــه داد: بنابراین دولت ها نیــز برنامه هایی در این 
راســتا طراحی کردند که در اســتان خراسان رضوی نیز با 
صدور مجوزهایی بــرای اقامت گاه های بوم گردی و مراکز 
گردشگری کشــاورزی در این زمینه فعالیت هایی صورت 
گرفت که خوشبختانه در حال حاضر تعداد 1۲7 اقامت گاه 
بوم گردی در ســطح اســتان فعال هســتند. شعار جهانی 
گردشــگری امسال نیز »گردشــگری برای رشد فراگیر« 
عنوان شــده که هدف از این شــعار این است که بتوانیم 
برخورداری عادلانه همه اقشــار و فعالان گردشــگری از 

مزایای صنعت گردشگری ایجاد کنیم.
معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی خراسان رضوی بیان کرد: با توجه به اینکه از 
ابتداء شیوع ویروس کرونا، در خانه ماندن، محدودیت های 
ترافیکی و محدودیت های موجود میان کشورها مورد تأکید 
قرار گرفت، به تبع مشــکلاتی در زمینه گردشگری ایجاد 
شد و طبیعتا تأسیسات گردشگری نیز در این شرایط فعالیت 

نداشتند.
اقدامات کشورهای گوناگون در جهت مواجهه با 

مشکلات ناشی از شیوع ویروس کرونا
بیدخوری خاطرنشــان کرد: در طول ایــن دوران، دولت ها 
و کشــورهای مختلف دنیا کارهای گوناگونی انجام دادند 
که از جمله آن ها می توان فراهم آوردن تســهیلات لازم 
برای بخش خصوصی، تخفیفات مالیاتی، پرداخت وام های 
بلندمدت و با ســود کم  و حذف بروکراســی های اداری و 
تســهیل قوانین و مقررات در برخی کشــورها را نام برد. 
در واقع کشورها به ســوی فناوری نوین حرکت کرده اند. 
به این ترتیب باوجود تمام مشــکلاتی که شیوع ویروس 
کرونا به همراه داشته، باعث شده است موضوع استفاده از 
فناوری های نوین و بســترهای دیجیتال و اینترنت در این 

دوران مورد توجه قرار گیرد.
وی عنــوان کرد: در خراســان رضوی نیز بــا وجود تمام 
فعالیت هایــی که صــورت گرفت، متاســفانه بــه دلیل 
محدودیت های اعتباری دولت و مشکلات موجود، به طور 
کامل نظر کارشناسان و دست اندرکاران صنعت گردشگری 

استان تأمین نشد.
خسارت ۷500 میلیارد تومانی کرونا بر گردشگری

معاون گردشــگری اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری 

و صنایع دستی خراســان رضوی افزود: متاسفانه از ابتداء 
اسفند ماه ســال 13۹8 تا پایان شهریور ماه 1۴00، حدود 
۶۹7۹ میلیارد تومان خســارت به تأسیســات گردشگری 
وارد شــده است.  این میزان خســارت در حوزه تأسیساتی 
اســت که مستقیما با اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دســتی استان در ارتباط بوده اد که شامل هتل ها، 
هتل آپارتمان هــا، مهمانپذیرهــا، خانه مســافران، دفاتر 
و شــرکت های مســافرتی، شــرکت های فعال در زمینه 
گردشگری ســلامت، اقامت گاه های بوم گردی، راهنمایان 
گردشگری و ... می شود. البته با توجه به اینکه در روزهای 
پایانی مهر مــاه قرار داریم این خســارت به حدود 7500 

میلیارد تومان رسیده است.
بیدخوری اضافه کرد: متأسفانه طی این دوران حدود 188۶ 
نفر از مجموعه 3۴ هزار نفر فعال در حوزه گردشگری بیکار 
شده اند. سایر تأسیسات گردشگری شامل واحدهای اقامتی 
و پذیرایی نیز از ابتدا تحت تأثیر شرایط ناشی شیوع ویروس 
کرونا قرار گرفته و بســیاری از آن ها تعطیل شدند و حدود 
131 هتــل از ۲۴8 هتل موجود فعال بودند، همچنین تنها 
180 هتل آپارتمان از مجموعه 303 واحدی هتل آپارتمان ها 
و از مجموعه 38۴ مهمان پذیر نیز 1۹5 واحد فعالیت داشتند؛ 
بنابراین بسیاری از واحدهای اقامتی در این شرایط تعطیل 

بودند و همچنان نیز تعدادی از آن ها فعالیت ندارند.
توسعه گردشگری استان به دنبال بهبود شرایط 

شیوع ویروس کرونا
وی تصریح کــرد: در حال حاضر نیز از تعطیلات روزهای 
پایانی ماه صفر تاکنون 1۹0 هتل فعالیت دارند که امیدواریم 
با توجه به شرایط استان بتوانیم تعداد بیشتری از واحدها را 
بازگشایی کرده تا از این طریق فعالیت واحدهای غیرمجاز 
و واحدهایی که شــرایط مناسب پذیرایی و اقامت زائران و 

گردشگران ندارند نیز کمرنگ شود.
معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دســتی خراسان رضوی گفت: از آنجایی که شرایط 
امیدوارکننده ای را در پیش داریم  اداره کل میراث فرهنگی 
در حال به روزرسانی واحدها، بازگرداندن واحدهای تعطیل 
به چرخه فعالیت و همچنین بازگردانی نیروی انسانی است 
تا ارائه خدمات به گردشگران همانند گذشته کیفیت داشته 

باشد و برخی از فعالیت ها بهتر از گذشته انجام شود.
بیدخوری با اشاره به اینکه در حال حاضر حدود 70 درصد 
واحدهای اقامتی بازگشــایی شــده و 30 درصد باقی مانده 
همچنان تعطیل هستند، بیان کرد: از ابتداء امسال تاکنون، 
میانگین درصد اشــغال اتاق های تأسیســات گردشگری 
که بازگشایی شــده و فعالیت داشته اند، حدود ۴۲ درصد و 
اشــغال تخت ها 35 درصد بوده است. درصد اشغال اتاق ها 
در تابســتان 3۹ درصد بوده و حدود 33 درصد تخت ها نیز 

اشغال بوده اند.
وی اظهار کــرد: از ابتداء مهر ماه تاکنون درصد اشــغال 
واحدها ۶۶ درصد و اشــغال تخت ها 5۹ درصد بوده است. 
در دهه آخر صفر نیز ۶7 درصد اتاق ها و ۶1 درصد تخت ها 
اشــغال بوده است. همچنین ســه روز پایانی ماه صفر نیز 
درصد اشــغال به اوج رسید، به شــکلی که درصد اشغال 
اتاق ها به 88 درصد و اشغال تخت ها به 8۲ درصد افزایش 
یافت. بر این اساس اگر موج ششم ایجاد نشود، واحدهای 
گردشگری در استان خراسان رضوی، نسبتا دارای وضعیت 
خوبی هستند که نظارت های بسیار شدیدی نیز بر رعایت 
مسائل بهداشتی و پروتکل های ویژه کرونا اعمال شده است 

تا مشکلی برای زائران و گردشگران ایجاد نشود.
معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی خراســان رضوی عنوان کرد: طبیعتا درصد 
اشــغال واحدهای اقامتی در ســال جاری قابل مقایسه با 
سال های گذشته نیست، زیرا بسیاری از واحدها بازگشایی 
نشده اند که با احتســاب این واحدها از درصد اشغال بسیار 
کاسته می شــود. درصد اشغال اتاق ها در سال های پیش از 
شــیوع ویروس کرونا، حدود ۶0 درصد در طول سال بوده 

است.
بیدخوری افزود: با توجه به اینکه ایمن بودن مقاصد سفر و 
به ویژه اقامت گاه ها برای زائران و گردشگران بسیار اهمیت 
دارد، توانســتیم هتل هما شــماره یک مشهد را به عنوان 
مرکز واکسیناســیون فعالان تأسیسات گردشگری و بدون 
محدودیت سنی مورد اســتفاده قرار دهیم. بنابراین تقریبا 
تمام افراد در این مرکز واکســینه شدند و به تعبیری جزء 
اولین اســتان هایی بودیم که فعالان صنعت گردشگری را 

همزمان واکسینه کردیم.
گردشگری پساکرونا نیازمند شرایط ویژه ای است

وی خاطرنشــان کرد: همانطور که می دانید شرایط کنونی 
متفاوت از گذشــته است و دوران پساکرونا نیازمند خدمات 
مخصوص به خود اســت. تمایلات گردشگران در دوران 
پســاکرونا متفاوت خواهد بود، به گونه ای که گردشگران 
حضــور در فضاهــای خلوت تر، بیرون از شــهر و مناطق 
روســتایی را ترجیــح می دهند. لذا رعایــت پروتکل های 
بهداشــتی همچنان جزء اولویت ها خواهد بود و تست های 
لازم مانند pcr و ادامه روند واکسیناســیون جزء شرط های 

اصلی است که باید تداوم یابد.
معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی خراسان رضوی اضافه کرد: همچنین تردد با 
وسایل نقیله شخصی مورد استقبال بیشتری قرار می گیرد 
و سفرهای متناســب با محیط زیست نیز همانند سال های 
گذشته از اهمیت ویژه ای برخوردار است. استفاده از خدمات 
گردشــگری به صورت دیجیتال و استفاده از بستر اینترنت 
نیز همچنان اهمیت ویژه ای خواهد داشت که در آینده نیز 

مورد توجه خواهند بود.
بیدخــوری ادامه داد: به نظر من بــا توجه به کاهش تعداد 
مبتلایان بــه کرونا، افزایــش آمار واکسیناســیون، رفع 
محدودیت های سفر برای بسیاری از مقاصد سفر کشور و 
از جمله خراســان رضوی، زمینه های رونق گردشگری در 
استان را فراهم کرده است که باید این فرصت ها را غنیمت  
بشماریم. البته این موضوع به معنای عادی انگاری نیست 
زیرا در صورت بازگشت به شرایط گذشته و محدودیت ها، 

طبیعتا دوباره مشکلاتی ایجاد خواهد شد.
افزایش ارتباطات بین المللی، توسعه گردشگری را به 

دنبال خواهد داشت
وی تصریــح کرد: به عــلاوه اتفاقات خوبــی در عرصه 
بین المللی رخ می دهد کــه موضوع لغو ویزا عراق از جمله 
آن ها به شــمار می رود که تأثیر بســزایی در درصد اشغال 
واحدهای اقامتی خواهد داشت. چشم انداز مثبت مذاکرات با 
کشور عربستان و آغاز مذاکرات برجام، طبیعتا بر گردشگری 

حوزه بین الملل بسیار اثرگذار خواهد بود.
معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی خراسان رضوی درخصوص ترسیم وضعیت 
آینده گردشــگری، بیان کرد: بخشی از وضعیت و شرایط 
آینده در ارتباط با موضوعات داخلی اســت، به عنوان مثال 

واکسیناسیون در حال حاضر به سرعت در حال انجام بوده 
و لازم اســت درصد افراد واکسینه  شــده جامعه افزایش 
پیدا کند و دوز دوم نیز تزریق شــود. همچنین آماده سازی 
تأسیسات گردشگری برای پذیرایی از زائران و گردشگران 
نیز در اولویت قرار دارد، زیرا متاسفانه وضعیت نیروی انسانی 
چندان مناســب نبوده و لازم است آموزش های لازم برای 
این مورد صــورت گیرد و افراد به این حــوزه بازگردند تا 

به روزرسانی در تأسیسات گردشگری انجام شود.
معرفی بیشتر استان با شرکت در اکسپو  ۲0۲0 دبی

بیدخوری اظهار کرد: برگزاری نمایشگاه ها به ویژه نمایشگاه 
بین المللی در کشــورهای مقصد بسیار حائز اهمیت است 
و طبق برنامه ریزی ها در اســتان سعی داریم در نمایشگاه 
اختصاصی اکسپو که در دبی برگزار می شود، شرکت کنیم 
و زمینه معرفی بیشــتر استان را مهیا ســازیم. از این رو از 
دستگاه های اجرایی گوناگون که دست اندرکار این موضوع 
هستند و بخش های خصوصی که امکان زمینه حضور آن ها 

در این نمایشگاه وجود دارد، دعوت می کنیم.
وی گفــت: بر اســاس زمان بندی وزارتخانــه و معاونت 
گردشــگری وزارتخانه کشور، در نمایشگاه اکسپو دبی، به 
هر یک از استان های کشور پنج روز اختصاص داده شده که 
متناسب با وضعیت استان این روزها برنامه ریزی شده است. 
همچنین نوروزگاه ها و جشن نوروز نیز به صورت اختصاصی 
در اختیار خراسان رضوی قرار گرفته است. بنابراین چنانچه 
تغییری در برنامه ریزی ها ایجاد نشود، از ۲۹ اسفند ماه 1۴00 
تا ۴ فروردین  ماه 1۴01 به مدت پنج روز در نمایشگاه اکسپو 

دبی حضور خواهیم داشت.
معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی خراسان رضوی عنوان کرد: برگزاری تورهای 
آشناسازی برای خارجی ها، هموطنان و به ویژه هم استانی ها 
نیز مانند شــرایط پیش از شیوع کرونا، ادامه خواهد داشت 
که با توجه به مجوزهای صادرشــده و فراهم بودن اقامت 
در اقامت گاه های بوم گردی سطح استان، به نوعی سیکل 

گردشگری کامل انجام می شود.
بیدخوری اضافه کرد: به علاوه مبحث تعاملات بین المللی 
در حوزه گردشــگری نیز بســیار اثرگذار خواهد بود. از این 
رو گسترش کشــورهایی که با ما لغو ویزا خواهند داشت، 
افزایش ظرفیت های تردد گردشــگران بدون مشکل، رفع 
مشکل تبادلات بانکی، استفاده از کارت های بین المللی و 
... بر توسعه گردشگری و بهبود شرایط بسیار کمک کننده 

خواهد بود.
وی خاطرنشان کرد: به عقیده من تعاملات بین المللی ایران 
نیز به ســمت رفتارهای مســالمت آمیز و تعدیل تحریم ها 
پیش می رود تا ظرفیت های گردشگری بیش از پیش مورد 
استفاده قرار گیرد. امیدواریم با توجه به شرایط موجود شیوع 
ویروس کرونا و شــرایطی کــه در عرصه بین المللی با آن 
مواجه هستیم، بستری فراهم شود تا گردشگری از طریق 
کشــورهای اطراف و همسایگان کشــور بیش از گذشته 

توسعه پیدا کند.
معاون گردشــگری اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دســتی خراســان رضوی عنوان کرد: با توجه به 
ظرفیت های موجود در اســتان، 118 هزار تخت آماده در 
تأسیسات گردشــگری وجود دارد که به نظر می رسد این 
ظرفیت در هیچ یک از استان های دیگر کشور مهیا نیست. 
به این ترتیب ظرفیت مناســبی در جهت توســعه صنعت 

گردشگری در دوران پساکرونا وجود دارد.
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زور پیکان و نفت مسجدسلیمان بهم نرسید
تیم های فوتبال نفت مسجدسلیمان و پیکان امتیازات دیدار اول خود در بیست و یکمین 

دوره لیگ برتر را تقسیم کردند.
به گزارش مهر، دومین دیدار از بیست و یکمین دوره رقابتهای فوتبال لیگ برتر عصر امروز 
سه شنبه بین تیم های نفت مسجدسلیمان و پیکان تهران برگزار شد که دو تیم به تساوی 
بدون گل دست پیدا کردند.شاگردان فراز کمالوند و مجتبی حسینی با وجود تلاش زیادی 
که از خود به نمایش گذاشتند نتوانستند قفل دروازه ها را باز کنند و در نهایت امتیازات را 
تقسیم کردند.در نخستین دیدار از هفته نخست لیگ بیست و یکم، تیم فوتبال نساجی با 

نتیجه یک بر صفر تیم فجرسپاسی را شکست داد.

 پدیده نتوانست از سد تیم آلومینیوم
 عبور کند

دیدار تیم های فوتبال پدیده مشهد و آلومینیوم اراک در هفته نخست لیگ بیست و یکم 
با تساوی به پایان رسید.

سومین دیدار از هفته نخست بیست و یکمین دوره رقابتهای فوتبال لیگ برتر عصر امروز 
این  برگزار شد که  امام رضا)ع(  در ورزشگاه  آلومینیوم  و  پدیده  تیم های  بین  سه شنبه 
دیدار با تساوی بدون گل به پایان رسید.م مشهدی در حالی گام در میدان گذاشت که 
هنوز از نظر مدیریتی با مشکلات زیادی مواجه است و نتوانست تکلیف برخی بازیکنانش 
را مشخص کند.پیش از این تیم های نفت مسجدسلیمان و پیکان در دیدار نخست خود 

به تساوی بدون گل رسیدند و نساجی با یک گل فجرسپاسی را با شکست بدرقه کرد.

نساجی اولین پیروزی فصل را دشت کرد 
با  را  برتر  رقابتهای فوتبال لیگ  تیم فوتبال نساجی نخستین دیدار خود در فصل جدید 

پیروزی پشت سر گذاشت.
از بیست و یکمین دوره رقابتهای فوتبال لیگ  به گزارش خبرنگار مهر، نخستین دیدار 
برتر عصر دیروز سه شنبه بین تیم های نساجی و فجرسپاسی برگزار شد که طی آن تیم 
مازندرانی موفق شد یک بر صفر حریف شیرازی خود را شکست دهد.در این دیدار که کریم 
اسلامی در دقیقه ۲3 تنها گل بازی را به ثمر رساند، تیم نساجی از وجود مسعود شجاعی 
کرد. استفاده  خود  ترکیب  در  کاپیتان  عنوان  به  ایران  فوتبال  ملی  تیم  پیشین  کاپیتان 

فجرسپاسی شیراز که از رقابتهای لیگ دسته اول به لیگ برتر صعود کرده است نخستین 
شکست خود در این فصل را متحمل شد.

برنامه مرحله دوم جام حذفی اعلام شد
برنامه مسابقات مرحله دوم جام حذفی) یادواره آزادسازی خرمشهر( فصل 1۴00-1۴01 

اعلام شد.
به گزارش خبرگزاری فارس، برنامه مسابقات به شرح زیر است:

یکشنبه ۹ آبان
الماس تازه آباد چاف- تکاور زابل- ساعت 1۴- ورزشگاه شهدا لنگرود

پیام زیدی کاشان- شهدای بناب مرند- ساعت 1۴:30- ورزشگاه امیر کبیر کاشان
ماکو جوان آذربایجان غربی-آبیدر سنندج- ساعت 1۴:30- ورزشگاه تختی شوط

بختیاری - ساعت 1۴:30-  و  پارسیان هارونی چهارمحال  اورکی اسلامشهر-  ستارگان 
ورزشگاه شهدا اسلامشهر

دوشنبه 10 آبان
آبیک- شهرداری نجف شهر کرمان- ساعت 1۴:15- ورزشگاه سردار  جواهری منصور 

آزادگان قزوین
سیمان شاهرود- چوکا تالش- ساعت 1۴- ورزشگاه تختی شاهرود

پیام توس خراسان-بنتو حسام مهر فارس- ساعت 1۴- ورزشگاه ثامن الائمه مشهد
ون پارس نقش جهان- اترک بجنورد- ساعت 1۴:30- ورزشگاه فولاد شهر فولادشهر

شاهین بندر عامری بوشهر-آرتیمان ایرانیان فرشاد خمین- ساعت 1۴:30- ورزشگاه شهدا 
اهرم تنگستان

دو کوهه اندیمشک-سپیدرود رشت- ساعت 1۴:30- ورزشگاه شهید سروندی اندیمشک
عقاب تهران-شهرداری نوشهر- ساعت 1۴:30- ورزشگاه شهدا  اسلامشهر

خلیج فارس ماهشهر)محتشم تبریز(-مس نوین کرمان- ساعت 1۴:30- ورزشگاه شهدا 
ماهشهر

نود ارومیه-شاهین دهداری تهران- ساعت 1۴:30- ورزشگاه تختی ارومیه
سه شنبه 11 آبان

اسپاد الوند تهران-گل ریحان البرز- ساعت 1۴:15- ورزشگاه متعاقباً  اعلام می شود.

اقدام باشگاه های انگلیسی علیه نیوکاسلِ 
آل سعود

مالکان  ثروت  از  نیوکاسل  استفاده  امکان  تا  کردند  وضع  قانونی  برتری  لیگ  باشگاه های 
سعودی به حداقل برسد.

یکشنبه شب وقتی نیوکاسل با مالکان جدید خود اولین دیدار خود را در لیگ برتر انگلیس 
برگزار کرد، ونی با پوستر »جمال خاشقچی« ، خوشحالی آنها را با ترس همراه کرد. آنها با 
این کار نشان دادند که با مالکیت نیوکاسل توسط بن سلمان که در قضیه کشته شدن خبرنگار 
سعودی نقش اصلی را ایفا کرده است، به شدت مشکل دارند و نمی گذارند که این اتفاق به 
راحتی در جزیره رخ بدهد.پس از آن در روز دوشنبه جلسه ای با حضور ۲0 باشگاه لیگ برتر 
یعنی صندوق سرمایه  خود  اصلی  اسپانسر  از  نیوکاسل  استفاده  مانع  تا  برگزار شد  انگلیس 
گذاری عمومی کشور عربستان شوند.از بین ۲0 باشگاه تنها باشگاه منچسترسیتی با مالکیت 
اماراتی ها بود که رای ممتنع داد و نیوکاسل اعلام کرد که این تصمیم غیرقانونی است. با این 
حال باشگاه های لیگ برتری در یک جلسه اضطراری رای دادند که هر گونه امضای قرارداد 
با اسپانسر باشگاه نیوکاسل که در واقع مالکیت سعودی می شود را بایکوت خواهند کرد و هیچ 

کس حق ندارد با آنها امضای قرارداد کند.
بسیاری از باشگاه های لیگ برتر انگلیس نگران هستند که مالکان سعودی نیوکاسل با ثروت 
نفتی خود بخواهند هر کاری در این لیگ انجام دهند. به همین دلیل آنها تصمیم گرفتند تا 

اقداماتی پیشگیرانه برای این امر شکل گیرد و فیرپلی مالی تا حد امکان رعایت شود.

بارسلونا با جانشین مسی به توافق رسید
باشگاه آبی اناری با ستاره آینده دار خود و جانشین مسی برای تمدید قرارداد به توافق رسید.

بارسلونا با جانشین مسی به توافق رسید
فابریزیو رومانو توافق باشگاه بارسلونا با آنسو فاتی برای تمدید قرارداد تا سال ۲0۲۶ پرده 
برداشت. بازیکنی که قرار است مسی جدید بارسلونا شود توافق کرده تا 5 سال دیگر در این 
تیم بماند. رومانو نوشت که کاغذ بازی های انتهایی تمدید قرارداد تنها باقی مانده و باشگاه 
بارسلونا امیدوار است با مذاکره با ژرژ مندز هر چه سریع تر قرارداد این بازیکن را نهایی کند. 
فاتی اکنون به مهمترین بازیکن بارسلونا لقب گرفته و با پوشیدن شماره »10« مسی بسیاری 
امیدوارند او به سوپراستار جدید باشگاه تبدیل شود. فاتی در دیدار مقابل والنسیا یک گل زد و 

یک پنالتی گرفت تا سهمی بزرگ در برد ارزشمند بارسلونا داشته باشد.

 در فدراسیون فوتبال چه می گذرد؟

 تداوم شائبه همکاری عزیزی خادم با جادوگران

 برنامه وزارت ورزش برای حمایت از پیشکسوتان چیست؟

رئیــس فدراســیون فوتبال بــا رفتاری شــائبه برانگیز، 
همچنان همکاری بــا جادوگران را تکذیب نمی کند که 

قابل تامل است.
بــه گزارش فــارس، حضور شــهاب عزیــزی خادم در 
فدراسیون فوتبال فقط به تغییرات در بخش های مختلف 
منجر نشــده است. هر روزی که می گذرد و هر باری که 
رئیس فدراســیون مصاحبه یا اظهار نظری عمومی دارد، 
ادبیات جدیدی به فوتبال کشــورمان افزوده می شود که 
اخیرا انتقادات زیادی را موجب شده و شائبه برانگیز شده 

است.
منهــای مباحث فنــی در فدراســیون و توضیحاتی که 
عزیزی خــادم در مورد مدیریتــش دارد که هر کدام در 
جای خود می تواند مورد بررســی قــرار گیرد، ادبیات او 
و نحوه اســتفاده از برخی کلمات که این روزها کلیدواژه 
های جنجالی در فوتبالمان شــده، باعث شــده تا در این 

عرصه وارد فاز جدیدی شویم.
از همان روزهای ابتدای حضور رئیس فدراسیون در محل 
کارش، شــایعاتی در مورد نحــوه تعامل او با برخی افراد 
فعال در حوزه علوم غریبه مطرح شــد. گذشــت تا اینکه 
کم کم در صحبت های عزیزی خادم اســتفاده از برخی 
کلمات این شــائبه ها را قوی تر کرد؛ به طوری که روز 
بازی ایران و کره جنوبــی خبرنگاری به صراحت از وی 
در مورد همکاری با یک جادوگر پرسید اما عزیزی خادم 
ترجیح داد با بی تفاوتی، به این سئوال واکنش نشان دهد. 

می توانید در اینجا این مطلب را بخوانید.
هر چند رئیس فدراســیون ترجیح داد به این موضوع که 
حتــی جنبه طنز هــم در محافل فوتبالــی پیدا کرد، بی 
تفــاوت بگذرد اما تاکیدات او به برخــی واژگان و ایجاد 
شائبه درباره ارتباطش با این افراد، چیزی نبوده که بتوان 
به راحتی از آن گذشــت. به طوری که شــب گذشته در 

برنامه ورزشی تلویزیون وقتی مجری به صراحت در مورد 
این شایعه از او پرسید، مجبور به پاسخگویی شد.

عزیــزی خادم  در خصــوص اینکه در ادبیــات خود از 
خوبان عالم استفاده می کند و شایعه شده با یک جادوگر 
همکاری می کند، عنوان کرد: »ما شکرگزار خداوندیم و 
آنچه امروز بدست آمده لطف الهی است. تمام مخلوقات 
وابســته به کمک حضرت حق هســتیم و هر بنده ای از 
خدا کمک بخواهد و در دعای عزیزان منعی ندارد. مسائل 
بی پایه و اساســی مطرح می شود که نه شان فدراسیون 
اســت و نه نگاه توسعه ای فوتبال. قطعا آخرین بار است 
که در خصوص اینگونه مسائل بی پایه و اساس صحبت 

می کنم.« می توانید مصاحبه کامل را اینجا بخوانید.

اگر به جواب رئیس فدراسیون دقت کنید، متوجه خواهید 
شــد که نه تنها در مورد این شایعه قویِ چند ماهه، آن را 
تکذیب نکرد بلکه تاکید دارد هر کسی بخواهد با نفسش، 
قدمش و دعایش به ما کمک کند، دستمان را به سویش 

دراز می کنیم. اما پاسخ سوال چه شد؟
 به نظر می رسد مسئول اصلی اداره فوتبال کشورمان یا 
هنوز نمی داند در چه جایگاهی قرار دارد یا در مســیری 
قدم گذاشته که انتهای آن ترکستان است. هر چه عزیزی 
خادم در اســتفاده از این ادبیــات دو پهلو و ابهام برانگیز 
اصرار دارد، بیشــتر این تلقی افزایــش پیدا می کند که 
فدراســیون به نوعی دچار شــائبه انحراف فکری شده و 
رئیس فدراسیون با نوعی سفسطه گری و بازی با کلمات، 

مدام در حالت خلط مبحث اســت. گویــا به جای تنویر 
افــکار عمومی، در حال بازی با آن در مورد یک موضوع 

عقیدتی است.
او می گوید این مباحث بی پایه است و در شان فدراسیون 
و نگاه توسعه ای فوتبال نیســت اما کاش به این شائبه 
صریح و روشــن جواب دهد و بازی لفظی را کنار بگذارد. 
عزیزی خــادم بایســتی در جایگاه رئیس فدراســیون، 
در حیطــه فنی و مدیریتی آن راه رود و از چنین پرســه 
کلامی در وادی هایی که شــائبه هــای اعوجاج فکری 
دارد و ورود به آن صلاحیت خاصی می طلبد، خودداری 
کند. شــان فدراســیون را باید در جایی جستجو کرد که 
شــائبه همکاری با دعانویسان و جادوگران را با صراحت 
رد کرد و محور را به عقلانیت و برنامه ریزی داد؛ نه بازی 
کلامی. این نیز بر عهده عزیزی خادم اســت که اکنون 

متولی این ورزش است.
آیا نباید مسئولان مربوطه به طور جدی وارد این موضوع 
شوند و بررسی شــود که در یکی از مهمترین فدراسیون 
های ورزشی کشور چه می گذرد و این بازی های لفظی 

چه غایتی را جستجو می کند؟ 
عزیزی خادم در برنامه شــبکه سه ســیما تاکید کرد که 
»التماس دعا« ورد زبان همه ما ایرانی ها هســت و این 
چیز بدی نیســت. او از چه چیزی و چه فرد یا کســانی 
دفاع می کند و این التماس را از چه کســی یا کســانی 
دارد؟ آیا فوتبال پر از تلاطم و پر از ایراد ما قرار اســت با 
چنین تفکراتی وارد توســعه یافتگی شود و مبنای فکری 
عزیزی خادم این اســت؟ به نظر می رســد باید نگران 
فدراسیونی شد که رئیس آن که باید چشم اندازش مبتنی 
بر عقلانیت، علم گرایی و تدبیر باشد، این روزهایش را با 
بازی لفظی می گذراند که البته، دلالت های نگران کننده 

ای در آن وجود دارد.

وزیــر ورزش و جوانان دربــاره حمایت از 
پیشکسوتان صحبت هایی مطرح کرد .

برنامــه وزارت ورزش بــرای حمایــت از 
پیشکسوتان چیست؟

ورزشــی خبرگزاری  گــزارش خبرنگار  به 
فــارس، مراســم تجلیل از پیشکســوتان 
بولینــگ و بیلیارد امــروز در آکادمی ملی 

المپیک برگزار شد.
* در این مراسم حمید سجادی وزیر ورزش 
و سیدرضا صالحی امیری رئیس کمیته ملی 

المپیک حضور داشتند.
* جمعی از پیشکســوتان کشتی، قایقرانی، 
بوکــس، دوومیدانی و همچنیــن برخی از 

مدیران وزارت ورزش هم شرکت داشتند.
صالحی امیری در این مراســم، عنوان کرد: 
از پیشکسوتان تشــکر می کنم که با وجود 

ســختی در این مراسم شــرکت کردید تا 
به فرزندان خود یاد بدهید پیشکســوتان را 
تکریم کنیم. پیشکسوتان روح ورزش ایران 
هســتند. ما به پیشکســوتان نیــاز داریم و 
آنها به ما نیاز ندارند. دیدار با پیشکســوتان 
برای من زیارت اســت. ما از تالار مشاهیر 
فوتبــال رونمایی می کنیم تا نســل جدید 
پیشکســوتان را فراموش نکنند. باید تلاش 
کنیم پیشکســوتان را مانــدگار کنیم چون 

حیات ما به حیاتشان گره خورده است.
* حمید ســجادی وزیر ورزش و جوانان در 
این مراسم، گفت: هفته ای که آغاز کردیم با 
روز ملی پارالمپیک شروع شد. پیش از این 
جلسه ای با رئیس فدراسیون بولینگ داشتیم 
که از آن زمــان تعداد باشــگاه ها افزایش 
یافته است. در حال حاضر 37 باشگاه فعال 

بولینگ داریم اما اگر دنبال تعداد مدال های 
زیاد این رشته و رشته های پایه هستیم باید 

آنها را توسعه دهیم.
* وی افزود: خیلی هــا بولینگ را تفریحی 
دنبال می کنند، بیلیارد هم همین طور. وقتی 
چنین رشــته ای خیلی ها را سرگرم می کند 
پــس صف مقدمــی برای توســعه ورزش 

همگانی خواهد بود.
سجادی در خصوص حمایت از پیشکسوتان، 
عنوان کرد: بازنگری هایی در آیین نامه لازم 
اســت و منابع مالی هم باید جذب شود اما 
ما بــا صندوق حمایت از پیشکســوتان نیز 
صحبت کردیم تا برنامه ای خوب و وســیع 
خودمان را برای خدمت به این قشــر انجام 

دهیم.
* جهانبانی از پیشکســوتان اسنوکر چوب 

خــود را که از آن ۴0 نمونــه در دنیا وجود 
دارد، بــه موزه ملی ورزش اهــدا کرد. این 

قدیمی ترین چوب حاضر در ایران و مربوط 
به ۶5 سال قبل است.

 مجیدی: اصلًا دوست ندارم درباره فصل گذشته صحبت یا فکر کنم

 آجورلو در کوتاه ترین زمان مشکلات را به حداقل رساند
سرمربی تیم فوتبال استقلال از مدیرعامل جدید 
او در کوتاه ترین  باشگاه تمجید کرد و گفت  این 
حداقل  به  را  آبی پوشان  مشکلات  ممکن  زمان 

رسانده است.
تسنیم،  خبرگزاری  ورزشی  خبرنگار  گزارش  به 
فرهاد مجیدی در نشست خبری پیش از دیدار تیم 
فوتبال استقلال مقابل هوادار در هفته نخست لیگ 
برتر فوتبال، گفت: اصلًا دوست ندارم درباره فصل 
گذشته صحبت یا فکر کنم، اما برای فصل جدید 
تغییرات خوبی صورت گرفته است و امیدواریم با 
داشته  خوبی  شرایط  کردیم  جذب  که  بازیکنانی 

باشیم و نتایج خوبی بگیریم.
وی در مورد اینکه بازیکنان خارجی چه زمانی به 
استقلال اضافه می شوند، تصریح کرد: هر بازیکنی 

آمدنش قطعی شد، اعلام خواهیم کرد.
سرمربی تیم فوتبال استقلال پیش بینی اش از فصل 
پیش رو را اینطور بیان کرد: فصل قبل همین سؤال 
را از من پرسیدند و یک جواب دادم و آنهم این بود 
که تنها چیزی که می توانم به هواداران قول بدهم 

را  تمام تلاش مان  بازیکنانم  و  است که من  این 
برای موفقیت استقلال به کار می گیریم.

مجیدی راجع به بازی فردای تیمش با هوادار گفت: 
همانطور که گفتید هوادار به تازگی به لیگ برتر 
البته  نداریم.  آنها  از  زیادی  شناخت  و  است  آمده 
می دانم آنها انگیزه لازم برای بازی با استقلال را 
دارند و این مسئله کارمان را سخت خواهد کرد. 
به بازیکنانم گفتم کار راحتی برابر هوادار نداریم و 
باید هوشیار بوده و بازی را کنترل کنیم. در مجموع 
بازی  اول  درجه  در  امیدوارم  داریم.  بازی سختی 
خوبی انجام دهیم و در درجه بعدی سه امتیاز را 

بگیریم.
آمدن  از  پس  که  تحولاتی  و  تغییر  درباره  وی 
مصطفی آجورلو در استقلال انجام شده است، گفت: 
قابل پیش بینی بود که با آمدن یک مدیر فوتبالی 
این تغییر و تحولات صورت بگیرد. از آجورلو تشکر 
می کنم که در مقطع زمانی کوتاه مشکلات را به 
برای  ورزشگاهی  مدت ها  از  پس  رساند.  حداقل 
تمرین داریم و می دانیم فردا کجا باید تمرین کنیم. 

گروه  در  بازیکنان  شب   1۲ تا  که  نیست  اینطور 
امروز  باشند.  تمرین  اعلام محل  منتظر  واتساپی 
بازیکنان درصدی از قراردادشان را دریافت کردند 
و باید از آجورلو تشکر کنم که در کوتاه ترین زمان 

مشکلات را به حداقل رساند.
سرمربی تیم فوتبال استقلال ادامه داد: امیدوارم با 
حمایت آجورلو از سرمربی و بازیکنان تیمی در خور 

شأن نام استقلال داشته باشیم.
مجیدی در مورد غیبت برادرش فرزاد در تمرینات 
گفت: فرزاد کسالت داشت و نتوانست در تمرینات 
آقای کریم زاده هم تست کرونایش  شرکت کند. 
منفی شد، اما چون سرماخوردگی داشت برای اینکه 
بازیکنان سرایت نکند، درخواست کردیم کنار  به 

تیم نباشد.
وی راجع به وضعیت روزبه چشمی و دیگر بازیکنان 
جدید برای حضور در بازی فردا هم تصریح کرد: 
ابوالفضل جلالی و مهدی مهدی پور مصدوم هستند 
و سایر بازیکنانی که نام بردید در صورتی که شرایط 

بازی داشته باشند، از آنها استفاده خواهیم کرد.

رضا عنایتی:
دیدار با استقلال برایم دشوار است/

همچنین سرمربی تیم فوتبال هوادار گفت: با 
دارم  استقلال  از  به خاطرات خوبی که  توجه 
بود.رضا  برایم دشوار خواهد  تیم  این  با  دیدار 
عنایتی در نشست خبری پیش از دیدار برابر 
استقلال از هفته اول لیگ بیست و یکم گفت: 
موقعی که مقابل استقلال قرار می گیرم چه 
به عنوان بازیکن و چه به عنوان مربی، برایم 
دشوار خواهد بود و به لحاظ احساسی شرایط 
خوبی ندارم. خاطرات زیادی با استقلال داشتم 
بگیرم. قرار  تیم  این  روی  رودر  باید  حالا  و 
تیم سختکوش  مقابل یک  ما  داد:  ادامه  وی 
و جنگنده قرار خواهیم گرفت. تمام توان خود 
را  دیدار  این  بتوانیم  تا  بست  خواهیم  بکار  را 
با موفقیت به پایان برسانیم ضمن اینکه تیم 
ما تلفیقی از بازیکنان جوان و با تجربه است 
که امیدوارم بتوانیم با این بازیکنان نتایج قابل 
قبولی کسب کنیم.وی در پاسخ به این سوال 

که گفته می شود هوادار یک تیم ناشناخته است 
و این مسئله می تواند برای شما مفید باشد، 
است.  سخت  همیشه  لیگ  اول  بازی  گفت: 
حریفان شناخت خوبی از هم ندارند ضمن اینکه 
ما تغییرات زیادی هم نسبت به لیگ یک داشته 
ایم اما اعتقاد دارم بازیکنان با انگیزه ای داریم 
که فردا تمام توان خود را به کار خواهم بست 
تا بتوانیم این دیدار را موفقیت با پایان برسانیم.
رضا عنایتی در خصوص شرایط مدیریتی تیم 
هم گفت: سریال های زیادی بابت تیم هوادار 
داشتیم. من بیش از ۹ جلسه برگزار کردم اما در 
پایان از علیرضا معصومی که با تمام وجودش 
کنم.  تشکر می  ببندیم  را  تیم  تا  کرد  کمک 
در حال حاضر شرایط مهیا است و ان شاءالله 

بتوانیم جبران این محبت ها را داشته باشیم.
وی افزود: با اینکه مالک بود هیچ مصاحبه ای 
از او ندیدیم اما برخی دوستان که واسطه بودند 
تیم  خرید  از  و  کرده  آنچنانی  های  مصاحبه 

صحبت می کردند. 
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درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

روایت نقوی حسینی از تونلی که با گونی برای روحانی 
می ساختند

سید حسین نقوی حســینی درباره انتقاد برخی از نمایندگان مجلس 
به ســفر های استانی رییسی گفت: یکی از اقدامات بسیار مهم دولت 
سیزدهم سفرهای بی حاشیه و کم هزینه و کم تبلیغات استانی است، 
چرا که ما قبلا شــاهد بودیم که دولت ها در سفرهای استانی چقدر 
تبلیغات و هزینه کرده و تشریفات بسیار زیادی را اجرا می کردند .وی 
ادامه داد: در ادوار گذشــته علی رغم این هزینه ها و تبلیغات، رییس 
دولت نه تنها در اجتماعات مردمی حاضر نمی شــد که تنها جلسات 
شــورای اداری را تشکیل و تصمیمات بدون پشتوانه و بدون خروجی 
اتخاذ می کرد.نماینده ادوار مجلس خاطر نشان کرد: یکی از مدیران 
دولت قبل می گفت که در سفرهای استانی رییس جمهور سابق به آن 
ها می گفته تا مســیری را آماده کنید که وی با مردم رو به رو نشوند 
و تنها به صورت مســتقیم پشت تریبون برود برای همین می گفتند 
تونل هایی را با گونی درست می کردند که ایشان از ماشین پیاده می 
شــد و پشت میکروفن می رفت و از این مسیر دوباره بازمی گشت تا 

با مردم رو به رو نشود.

انتقاد احمدی نژاد از نظام تصمیم گیری در کشور
احمــدی نژاد در مصاحبه با کاملیا انتخابی فرد، ســردبیر ایندیپندنت 
فارسی که در حاشیه سفر دوبی انجام شد ، با بیان اینکه ما یک اشکال 
کلی داریم و آن این اســت که از این منابع درست استفاده نمی کنیم 
و این منابع نمی تواند به هم گره بخورد و کشــور را جلو ببرد، گفت: 
علت اصلی آن هم این است که نقطه هدف، برای همه کسانی که می 
خواهند فعالیت کنند روشن نیست چون روشن نیست، راه های رسیدن 
به آن هم روشن نیست. هر کس از یک مسیری می رود. یک نفر می 
خواهد ایران را ژاپن اسلامی کند، یکی می خواهد ایران را آمریکا کند، 
یکی آلمان و ... و این یعنی پراکندگی منابع. نظام تصمیم گیری هم 
در کشور ما یک نظام مبتنی بر منطق تصمیم گیری نیست. چون ما 
برای تصمیم گیری دانش داریم که محصول تجربیات تاریخ است که 
البته عقلانی هم هســت که هر مجموعه تصمیم گیری، باید سلسله 
مراتبی باشد، توازن اختیار و مسئولیت در آن برقرار باشد و شفاف باشد.

رای قطعی استاد دانشگاه شهید بهشتی صادر شد
وکیل مدافع رضا اســلامی -استاد دانشــگاه- از صدور رای قطعی 
موکلش از ســوی شعبه 3۶ دادگاه تجدیدنظر استان تهران به 5 سال 
حبس خبر داد.رســول کوهپایه زاده در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: 
موکلم از ســوی شــعبه 15 دادگاه انقلاب به اتهام همکاری با دولت 
متخاصم امریکا به تحمل 7 ســال حبس محکوم شده بود که پس 
از اعتراض و درخواســت تجدیدنظر خواهی، پرونده جهت رسیدگی 
به شعبه 3۶ دادگاه تجدیدنظر استان تهران ارجاع شد و شعبه مذکور 
هم با صدور رای قطعی مجازات حبس ایشان را از 7 سال به 5 سال 
تقلیل داد.وی افزود: علی رغم صدور رای قطعی به تحمل مجازات 5 

سال حبس، ظرفیت ها و پتانسیل های قانونی جهت پیگیری و احقاق 
حقوق موکل وجود دارد و هم به لحاظ درخواست اعاده دادرسی و هم 
درخواســت اعمال ماده ۴77 قانون آیین دادرسی کیفری در خصوص 
آرای خلاف بین شرع و قانون و همینطور درخواست عفو و بخشودگی 
که در چارچوب ضوابط و قوانین اســت، نســبت به پیگیری و حقوق 
موکل اقدامات قانونی انجام خواهد شــد.کوهپایه زاده در پایان گفت: 
با توجه به اینکه نزدیک به 18 ماه از صدور بازداشت موقت و زندانی 
شــدن موکل می گذرد درخواست قانونی اســتفاده از مرخصی را به 
مراجع ذی صلاح تقدیم خواهیم کرد تا ان شــاءالله موکل بتواند مانند 
سایر زندانیان از حقوق قانونی خود در بهره مندی از مرخصی استفاده 

کند.

توئیت علی مطهری درباره مذاکرات ایران و عربستان
نماینده تهران در مجلس دهم نوشــت: دوســتی و همکاری ایران و 
عربســتان، هم افراطی گری در دنیای اسلام را کاهش می دهد، هم 
کمک به توافــق برجام می کند و هم طرح عادی ســازی روابط با 
اسرائیل را به شکست می کشاند.علی مطهری در حساب شخصی خود 
در توییتر نوشت: »اعلام پیشرفت مذاکرات ایران و عربستان در هفته 
وحدت، نوید خوبی برای هر دو کشور و جهان اسلام است. دوستی و 
همکاری ایران و عربستان، هم افراطی گری در دنیای اسلام را کاهش 
می دهد، هم کمک به توافق برجام می کند و هم طرح عادی سازی 

روابط با اسرائیل را به شکست می کشاند.«

تحلیل سایت اصولگرا درباره سفر جنجالی احمدی نژاد
پایگاه تحلیلی جهان نیوز با انتشار تحلیلی درباره چرایی سفر محمود 
احمدی نژاد با اســتناد به خبری درباره اخراج عضو مجمع تشخیص 
مصلحت نظام از امارت نوشت: ساده ترین دلایل برای اخراج محترمانه 
احمدی نژاد توســط امارات عدم علاقه این کشور برای ادامه حضور 
او در این کشــور بوده است.اماراتی ها نمایشــگاه اکسپو را با اهداف 
اقتصادی و بین المللی برپا کرده اند و حضور احمدی نژاد را حاشــیه 
ســازی برای خود دانسته اند. اماراتی ها نیز ظاهرا متوجه شده اند که 
احمدی نژاد دنبال سیاسی بازی و اقدامات پوپولیستی بوده و به همین 
دلیل نخواسته اند که نمایشگاه اقتصادی خود را تحت تاثیر حضور او 

قرار بدهند.

بهترین راه کار برای حل مشکلات کشور از زبان علم الهدی
نماینده ولی فقیه در خراسان رضوی گفت: نیروهای انقلابی و جهادی 
شیفتگان خدمت هستند نه تشنگان قدرت از این رو استفاده از نیروهای 
جهادی و بسیجی بهترین راه کار برای حل مشکلات کشور است.آیت 
الله ســید احمد علم الهدی، نماینده ولی فقیه در خراسان رضوی در 
آیین تجلیل از جهادگران سلامت در قرارگاه شهید سلیمانی)مبارزه با 
ویرووس کرونا( اظهار داشــت: در دوران کشور تجربه ای بزرگ برای 
جهادگران و مسئولان ما به وجود آمد.وی ضمن تقدیر از تمام اقدامات 

کادر درمانی و بسیج جامعه پزشکی در جهت مقابله با ویروس کرونا، 
افــزود: آنجایی که جهادگران تنها برای خدا کار کردند، دیدیم که چه 
برکات به دســت آمد، از طرف دیگر جهادگران ما مراقب باشــند که 
شــیطان وارد اخلاص آنها نشــود و آن نیات خالص که تنها فعالیت 
در جهت رضای خدا اســت با مسائل دیگر قاطی نشود.آیت الله علم 
الهدی خاطرنشان کرد: امروز کشور با اقدامات روتین اداره نمی شود و 
تنها باید با اقدامات جهادی امورات و مشکلات را حل کنیم از طرف 
دیگر همانطور که مقام معظــم رهبری)مدظله( به جوانگرایی تاکید 
دارند، مسئولان ما نیز باید از نیروهای جوان و جهادی استفاده کنند.

نماینده ولی فقیه در خراســان رضوی با بیان اینکه نیروهای جهادی 
و بسیجی شــاید اندازه ده نیروی معمولی کارایی داشته باشد، گفت: 
نیروهای انقلابی و جهادی شیفتگان خدمت هستند نه تشنگان قدرت 
از این رو اســتفاده از این نیروهای جهادی و بسیجی بهترین راه کار 
برای حل مشکلات کشور است.وی افزود: بحران کرونا تنها بحرانی 
نبود که ســردار نظری با آن مواجه شد و وی در چندین بحران مانند 
بحران اقتصادی استان ورود موفقی داشتند و به بهترین شکل بر آن 

بحران ها فائق آمدند.

واکنش احدیان به خبر روزنامه شرق درباره اموال مسئولان
محمدسعید احدیان مشاور رئیس مجلس در توییتر نوشت: اسنادروزنامه 
رسمی کشور نشان می دهد که این قانون هرفرایندی که طی کرده 
توسط رئیس مجلس هشــتم ابلاغ شده است.روزنامه شرق بار دیگر 
پای مجلس یازدهم را در محرمانه بودن اموال مســئولان وارد کرد.

هدف از تکرار این دروغ چیزی جز تعریف زمین بازی جدید و به حاشیه 
بردن مصوبه تاریخ ساز تسهیل کسب وکار نیست.

مدیرکل آژانس خواستار ملاقات با وزیر خارجه ایران شد
مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی خواستار ملاقات با وزیر امور 
خارجه ایران شده اســت تا درباره موضوعات مربوط به فعالیت های 
هسته ای ایران با وی رایزنی کند.رافائل گروسی که به واشنگتن سفر 
کرده اســت در گفت وگو با نشریه فایننشــال تایمز گفت: من به این 
تماس در سطح سیاسی نیاز دارم. این )درخواست( اجتناب ناپذیر است 

چون بدون آن نمی توانیم یکدیگر را درک کنیم.

خودسوزی مقابل بنیاد شهید
مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان کهگیلویه و بویراحمد به 
ارائه توضیحاتی در خصوص اقدام به خودسوزی یکی از ایثارگران این 
استان پرداخت.به گزارش ایلنا، سید منصور موسوی در این خصوص 
گفت: صبح روز جاری سه شــنبه ۲7 مهرماه یکی از ایثارگران استان 

کهگیلویه و بویراحمد به منظور پیگیری درخواست خود به استانداری 
این استان مراجعه کرده است که مسئولین استانداری این ایثارگر را به 

اداره بنیاد شهید و امور ایثارگران ارجاع می دهند.
وی افزود: این ایثارگر پس از مراجعه به بنیاد شــهید و امور ایثارگران 
برای بار اول اقدام به خودکشــی می کند که با تلاش و سرعت عمل 
همکاران بنیاد از بروز آسیب  به این فرد جلوگیری می شود اما در ادامه 
ایثارگر مورد نظر پس از خروج از محوطه ساختمان بنیاد شهید و امور 
ایثارگران مجددا اقدام به خودســوزی کرده است که متأسفانه در پی 
این اقدام دچار سوختگی شــدید می شود.مدیرکل بنیاد شهید و امور 
ایثارگران اســتان کهگیلویه و بویراحمد در انتها گفت: این شــخص 
ایثارگر به ســرعت به بیمارستان منتقل شده اســت و در حال حاضر 
اقدامات درمانی برای وی در حال اجراست که امیدواریم شاهد بهبود 

و سلامتی وی باشیم.
گفتنی است رئیس بنیاد شــهید و امور ایثارگران نیز در پی بروز این 
حادثه دســتور ویژه ای را به منظور پیگیری سریع این موضوع صادر 
نماینده ویژه ای نیز به این منظور به استان کهگیلویه و بویراحمد اعزام 

شده است.

1۲ همراه بدون مجوز تیم ملی فوتبال در سفر بحرین
هر فدراسیون یا تیمی که مازاد بر مجوز اقدام به اعزام نفرات کند، باید 
پاسخگوی نهادهای نظارتی از جمله سازمان بازرسی کل کشور باشد، 
در این مورد حتی سابقه داشته است فردی که بدون مجوز چنین کاری 

را انجام داده به انفصال از خدمت محکوم شده
سفرهای انجام شده در فدراسیون فوتبال مدتی است که به عنوان یکی 
از مباحث اصلی در این فدراسیون مطرح است، به عنوان مثال در سفر 
به لیتوانی در جام جهانی فوتســال افراد اضافه ای کنار عزیزی خادم 
دیده می شدند تا جایی که علیرضا خسروی، دبیر شورای برون مرزی 
وقتی در گفت وگویی رادیویی در این باره مورد سؤال قرار گرفت اعلام 

کرد که این موضوع را از فدراسیون پیگیری می کنند.
ماجرا از این قرار اســت که فدراسیون فوتبال یا هر فدراسیون و تیم 
ورزشی که راهی مســابقات یا حتی اردوی تدارکاتی می شود، باید از 
شورای برون مرزی مجوز بگیرد. در این مجوز تعداد نفرات به تفکیک 
مشخص می شود و هر فدراسیون یا تیمی که مازاد بر مجوز اقدام به 
اعزام نفرات کند، باید پاســخگوی نهادهای نظارتی از جمله سازمان 
بازرســی کل کشور باشد، در این مورد حتی سابقه داشته است فردی 
که بدون مجوز چنین کاری را انجام داده به انفصال از خدمت محکوم 

شده است.
این در شرایطی است که فدراسیون فوتبال در سفر به بحرین )خرداد 
ماه سال جاری در مرحله مقدماتی انتخابی جام جهانی ۲0۲۲( اقدام به 

اعزام 1۲ مسافر مازاد بر مجوز شورای برون مرزی کرده است.
طبق مجوزی که شــورای برون مرزی در تاریخ ۲۹ اردیبهشــت ماه 
1۴00 صادر کرده بود و این نامه به امضای علیرضا خســروی، دبیر 
شــورای برون مرزی رسیده بود، فدراســیون فوتبال برای اعزام تیم 
ملی به بحرین برای ۴7 نفر مجوز داشــته است. طبق این نامه، بنا به 
درخواست فدراسیون فوتبال در جلسه مورخ 13 اردیبهشت ماه 1۴00 
شورای برون مرزی، برای اعزام ۴7 نفر به بحرین مجوز صادر شد که 
این تعداد شامل ۲5 ورزشکار، 7 عضو کادر فنی، یک سرپرست، یک 
نماینده وزارت، 3 عضو کادر پزشکی، ۲ ماساژور، 3 عضو تدارکات، یک 
مترجم، یک خبرنگار و همچنین رئیس دپارتمان تیم های ملی، مسئول 
روابط بین الملل و رئیس فدراسیون فوتبال بود، با این حال طبق اسناد 
موجود 5۹ نفر که 1۲ نفر مازاد بر مجوز شــورای برون مرزی اســت، 

راهی بحرین شده اند.
کادر فنی تیم ملی با توجه به فشــردگی مسابقات که ۴ دیدار پیاپی 
به صورت متمرکز در بحرین برگزار می شد، ترجیح داد ۲۹ بازیکن در 
اردو داشته باشد که در صورت مصدومیت یا ابتلا به کرونای بازیکنان، 
بتواند نفرات دیگری را جایگزین کند، یعنی فدراسیون فوتبال ۴ بازیکن 
را مازاد بر مجوز شورای برون مرزی به بحرین اعزام کرد که می توان 
گفت اعزام این نفرات توجیه داشته و برای موفقیت تیم ملی لازم بوده 
اســت، با این حال 8 اعزام مازاد دیگر، قابل بررسی است که یک نفر 
از آنها نماینده وزارت بوده، یک ماســاژور مازاد بر مجوز راهی بحرین 
شده، 3 خبرنگار یا عضو تیم رسانه ای بدون مجوز تیم ملی را همراهی 
کرده اند و حمیدرضا مهرعلی، نایب رئیس فدراسیون فوتبال به همراه 
مشاور رئیس و یک آشپز هم در بحرین کنار تیم ملی حضور داشتند.

حال سؤال این است؛ اگر فدراسیون می خواسته است این افراد را ببرد و 
حضورشان کنار تیم ملی لازم بوده است چرا از طریق قانونی و شورای 
برون مرزی اقدام نکرده و ترجیح داده است قانون را زیر پا بگذارد؟ چرا 
فدراسیون که با شعار قانونمندی روی کار آمده، قانون گریزی را ترجیح 
داده است؟ فدراسیون فوتبال چرا تصمیم گرفت نایب رئیس فدراسیون 
را بــه بحرین ببرد آن هم در حالی کــه عزیزی خادم در ایران نبود و 
فدراسیون عملًا بدون رئیس و نایب رئیس اول به کارش ادامه می داد؟

اشتباه املایی کریمی قدوسی؛ عامر اصلی؟!
جواد کریمی قدوســی نماینده چندین دوره ی مشــهد در مجلس که 
مدعی  است کارشناسی ارشد حقوق دارد در توییتی کوتاه، »آمر اصلی« 
را »عامر اصلی« نوشــته است.چندسال پیش هم این نماینده منتقد 
برجام، ان پی تی یا همان معاهده ممنوعیت ســلاح  های هسته ای را 

ام پی تی می خواند که به موجی از مزاح و انتقاد دامن زد.
منبع: تابناک  

 ۱۲ همراه بدون مجوز تیم ملی فوتبال در سفر بحرین/ واکنش احدیان به خبر روزنامه شرق درباره اموال مسئولان/ 
توئیت علی مطهری درباره مذاکرات ایران و عربستان/ انتقاد احمدی نژاد از نظام تصمیم گیری در کشور

5۱۱/۱اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضـوع قانون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد 
رسمی سند 

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانون و مـاده 13 آئین نامه قانـون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابر رای 
قانـون  موضـوع  دوم   / اول  هیـات  شـماره 1۴00۶030۶0۲100111۴ 
تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
مسـتقر در واحـد ثبتـی ملـک بردسـکن تصرفـات مالکانـه بلامعـارض 
متقاضـی آقـای مرتضی سـالاری فرزند عباسـعلی به شـماره شناسـنامه 
۲35۲۶ صـادره از مشـهد درششـدانگ یکبـاب سـاختمان بـه مسـاحت 
3۶8/05 متـر مربـع قسـمتی ازپـلاک ۲8۶ فرعـی از ۴  اصلـی بخـش۴ 
بردسـکن خریـداری از مالـک رسـمی آقـای/  ورثه محمد دانشـور محرز 
گردیـده اسـت. لـذا بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه 
فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص نسـبت بـه 
صـدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از 
تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را بـه این 
اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظرف مدت یـک ماه از تاریخ تسـلیم 
اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیم نماینـد. بدیهی 
اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عدم وصـول اعتـراض طبق 
مقـررات سـند مالکیـت صـادر خواهد شـد./ ن. تاریـخ انتشـار نوبت اول: 

1۴00/7/۲8. تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/8/13
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

5۱۱/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضـوع قانون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد 
رسمی سند 

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانون و مـاده 13 آئین نامه قانـون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابر رای 
شـماره 1۴00۶030۶0۲1001113 هیـات اول موضـوع قانـون تعییـن 
تکلیـف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر 
در واحـد ثبتـی ملـک بردسـکن تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی 
آقـای محمـد سـالاری فرزنـد عباسـعلی بـه شـماره شناسـنامه 13۶3 
صادره از بردسـکن درششـدانگ یکباب سـاختمان به مسـاحت 3۶5/30 
متـر مربـع قسـمتی ازپـلاک ۲8۶ فرعـی از ۴  اصلـی واقـع درخراسـان 
رضـوی بخـش ۴ حوزه ثبـت ملک بردسـکن خریداری از مالک رسـمی 
آقـای/ ورثـه محمد دانشـور محـرز گردیده اسـت. لـذا به منظـور اطلاع 
عمـوم مراتـب در دو نوبـت به فاصلـه 15 روز آگهی می شـود در صورتی 
که اشـخاص نسـبت بـه صدور سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته 
باشـند مـی تواننـد از تاریخ انتشـار اولیـن آگهی به مدت دو مـاه اعتراض 
خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف مـدت یک ماه 
از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خود را بـه مراجع قضایـی تقدیم 
نماینـد. بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکور و عـدم وصول 
اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیـت صـادر خواهـد شـد./ ن. تاریـخ 
انتشـار نوبـت اول: 1۴00/7/۲8. تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/8/13

غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

5۱۱/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 

هیات موضـوع قانون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد 
رسمی سند 

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . 

نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و 3 قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتـی اراضی 
و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مصـوب 13۹0/۹/۲0 و برابـر رای 
شـماره  1۴00۶030۶00۶003118 هیـات اول موضـوع ماده یک قانون 
مذکـور مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبت ملـک تربت حیدریـه تصرفات  
مالکانـه و بلامعـارض متقاضـی آقـای امیـد یعقوبـی فرزنـد حسـن بـه 
شـماره شناسـنامه  0۶۹0۴۲5۲۶0 صـادره ازتربـت حیدریـه نسـبت بـه 
ششـدانگ یـک بـاب منـزل  بـه مسـاحت 1۴5/10 متـر مربـع ) یکصد 
وچهـل و پنـج وده صـدم متـر مربـع ( قسـمتی از پلاکــ  ۲5 تفکیکـی 
از 5 فرعـی از پـلاک ۲۴1۴  اصلـی واقـع در خراسـان رضـوی بخـش 
یـک شـهر حوزه ثبـت ملک تربـت حیدریـه خریـداری از مالک رسـمی 
حسـن نـادری محـرز گردیده اسـت. لـذا به موجب مـاده 3 قانـون تعیین 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و ماده 
13 قانـون آئیـن نامـه مربوطـه ایـن آگهـی در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 
روز از طریـق روزنامـه محلـی و کثیرالانتشـار در  شـهرها منتشـر تـا در 
صورتیکـه اشـخاص ذینفـع بـه آرای اعلام شـده اعتراض داشـته باشـند 
بایـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی تـا دو مـاه اعتـراض خود را بـه این 
اداره ثبـت محـل وقوع ملک تسـلیم و رسـید اخـذ نماینـد.  معترض باید  
ظـرف یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض مبـادرت به تقدیم دادخواسـت 
بـه دادگاه عمومـی محـل نماید و گواهی دادخواسـت بـه اداره ثبت محل 
تحویـل دهـد کـه در ایـن صـورت اقدامـات ثبت موکـول بـه ارائه حکم 
قطعـی دادگاه اسـت و در صورتـی که اعتـراض در مهلـت قانونی واصل 
نگـردد یـا معتـرض، گواهی تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محل 
را ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت بـه صـدور سـند مالکیت مـی نماید و 
صـدور سـند مالکیـت مانـع از مراجعـه متضـرر بـه دادگاه نیسـت. تاریخ 
انتشـار نوبت اول: 1۴00/07/1۲. تاریخ انتشـار نوبت دوم: 1۴00/07/۲8

محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان شمالی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک منطقه دو بجنورد

و  اراضـی  ثبتـی  وضعیـت  تکلیـف  تعییـن  قانـون  موضـوع  هیـات 
رسـمی سـند  فاقـد  سـاختمانهای 

آگهـی موضـوع ماده3قانـون و مـاده 13 آئین نامـه قانون تعییـن تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 

برابـر رای  شـماره  31۹5-1۴00 -1۴00/07/۲۶  هیـات بـه شـماره 
کلاسـه 5۶۴-13۹۹  موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی  مسـتقر در واحد ثبتـی حوزه 
ثبـت ملـک منطقـه دو بجنـورد تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی  
سـید حسـن فیروزهء فرزند سـیدرضا  بشماره شناسـنامه 1۲15  صادره از 
بجنـورد در یـک بـاب منزل  مسـکونی  بـه مسـاحت 1۲5/38 متر مربع 
از پـلاک17 فرعـی از 1۲۹  اصلـی واقـع در اراضـی ملکـش بخـش دو 
بجنـورد خریـداری از مالـک رسـمی محمد علی ملکشـی محـرز گردیده 
اسـت.لذا بـه منظـور اطلاع عمـوم مراتـب در دونوبت به فاصلـه 15 روز 
آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت 
متقاضـی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهی 
بـه مـدت دومـاه اعتـراض خـودرا بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ 
رسـید، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض ، دادخواسـت 
خـودرا بـه مراجع قضایـی تقدیم نمایند.بدیهی اسـت در صـورت انقضای 
مـدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض طبـق مقررات سـند مالکیت صادر 

خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1۴00/07/۲8
تاریخ انتشار نوبت دوم:  1۴00/08/13

احمد اصغری شیروان
رئیس ثبت اسناد و املاک  منطقه دو بجنورد


